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8. The Milan PO political cell is formed and preserved 

The torpedo factory is formed  

D’Ambrosio, and Colombo-Davigo-Di Pietro 

When Borrelli created the anti-CAF Pool it was composed from Di Pietro, Colombo, and Davigo. Di Pietro, just started his offensive, in February 1992, and allowed to continue after some resistance (but in February 1992 considerably less intense than those he had suffered from September 1991
), asked to be helped from Davigo. But Borrelli wanted also Colombo.
 Davigo, a rightist, was not differently from the Catholic-leftist Colombo, one of the hundred founders of the judicialist Circle Società Civile in 1985, in Milan. In practice Borrelli covered Di Pietro with who, from different political preferences, was well connected with the Repubblica-L’Espresso-De Benedetti lobby. The Pool was headed from D’Ambrosio, one of the four deputy-Chief Prosecutors of the PO, and well aligned with the PCI/PDS.
 All judicial formal action got the 5 signatures: the three Prosecutors, the Pool formal head, the PO head
. The rightist Di Pietro was the de facto head
, Davigo the second rightist of the group, Colombo a Catholic ultra-leftist
, D’Ambrosio the supervisor and PCI/PDS guarantor (as it was unequivocally evidenced, in 1993, when the contrast with Prosecutor Parenti exploded). They enjoyed some later permanent aid and a lot of Prosecutor more or less occasionally joined them. For the 1992/1993 anti-CAF pogrom and the 1994 Berlusconi government assault, the hard core of the investigations were Di Pietro, Colombo, Davigo, and later also Greco
, and the young Ielo.
 Colombo quotes Elio Ramondini and Paolo Ielo as having worked nearly exclusively for the political Pool.
 Ielo will be personage appearing in different key moment and well characterised since his militant attitude. Colombo reports that other magistrates arrived provisionally or permanently for helping or enlarging the 3, later 5, Prosecutors nucleus. He quotes a certain Raffaele Tito arrived for a limited time from Pordenone, who charged, since a casual start, for Colombo, about one hundred Milan Financial Police militaries.
 If the start of the strike to the Fiscal Police may have been casual, the political Pool met resistances from this corps ought be stricken. Other corps were not object of such attention and the question was not certainly of generic corruption, which was not real concern of the political Pool. If it had been, it would have arrested and charged Di Pietro and its collaborators, later charged from different POs. Francesco Greco joined the anti-CAF Pool in 1993.
 A hard-working magistrate, Gemma Gualdi, was invited to abandon investigation and left. Colombo tells he does not know the reasons.
 There are people accepting the law of silence, and people did not. Who did not remain silent was Tiziana Parenti. She refused to be used as cover for officially investigating, but actually saving, also the PCI/PDS. Without even writing her name and using his poor rhetoric Colombo defines her: “individualist, permanently extraneous, enigmatic, non-understandable. Diffident to confront her opinions, but not extraneous to be receptive of external seductions
.”
 Accepted because with leftist past, she was obstructed, threatened
 and liquidated when she refused to submit to the political needs and constraints of the purge. In autumn 1995 Ilda Boccassini, after a long transfer in Sicily, joined the Milan political Pool.
 She was necessary against Berlusconi. 

For what concerned the Di Pietro evaluation of the main ‘assistants’ received from Borrelli, Di Pietro had great consideration for the Davigo skills and work. At the same time he judged inept and without any investigative ability, substantially incapable to do nothing if he [Di Pietro] had not been here, Colombo and other Prosecutors. Evidently both Colombo and some other Prosecutors had function different from being of investigative help. They were both para-Catholic and para-PCI/PDS leftists, and later anti-Fininvest/Mediaset.
    

Also Cirino Pomicino remembers that, talking with him in 1995, Di Pietro showed consideration for Davigo while ha used hard words against Colombo and Greco, two of the ultra-leftist of the Milan PO.
 

The prominence of Di Pietro, at least for the phase of the attack to Craxi and the liquidation of the 1994 Berlusconi government, is indicated also from the centralisation of an entire piece of investigations, and from the fact that this was accepted as normal from the other Prosecutors. Even his hierarchical superiors should fear him, if he had even license to pretend relevant bribes. Centralisation implied also a kind of monopoly of the management of the depositions of the witnesses. He solved this technical problem by the organisation of a factory of the depositions. In a large space a number of his collaborators (even Communal policemen
, which was not judiciary police) not having any title to collect depositions of suspects and interrogate witnesses on Prosecutors account
. At the end Di Pietro illegally signed the depositions his collaborators had collected, as he had directly collected them.
 This indicated his disposability of a great number of collaborators, unusual for an ordinary substitute-Prosecutor, but also that the whole machine not necessarily really tightly controlled from Di Pietro. It was too complex.  

D’Ambrosio the formal responsible of the political Pool, had been the inquirer of the 12 December 1969 State
 Massacre
, in Milan, Fontana Square, Agriculture Bank. At that time intelligence services and police had built the anarchist path. An anarchist died inside Milan Police Headquarters. He fell down from a window. Another one, Valpreda, remained in prison for three years. After years and years of trials he was acquitted. He even successfully submitted to the truth-machine but on TV. D’Ambrosio tried to follow a black/State path. False evidence was produced for him, and true evidence was eliminated, included by the death of witnesses. The preliminary audience of that massacre, with 6 people accused, two not prosecutable, and one not subject to extradition because providentially became a very rich Japanese citizen, was finally kept on 13 April 1999, 30 years after the massacre.
 Actually the justice collaborator of this case, and of the 17 May 1973 Milan Police Headquarters’ bomb, Martino Siciliano, was induced twice to escape, since Prosecutors and protection service hostile behaviours, the first time in May 1998 and the second time on 22 May 1999 (on 24 November 1999 he would have been witness in Court), going back to South America
. Consequently the apparatuses obstruction on disliked case continued for decades. But when D’Ambrosio became the political responsible and PCI/PDS protector of the anti-CAF investigations nobody obstructed him and he enjoyed vast police and intelligence services supports. This time the NATO Intelligence was not against his action. The only resistances he his three hierarchically subordinates suffered was from magistrates and policemen were looking for evidence, and produced it, also on the PCI/PDS.    

Initially Colombo did not want to be involved in the Di Pietro’s investigation. He wanted to continue to occupy of firm’s crimes, after his Parliamentary Commission parenthesis. In his words, he wanted to avoid to be occupied in a “totalitarian investigations”
, also because previously they had been usually subtracted to Milan.
 Consequently Colombo knew that a “totalitarian investigation”, alias a high profile political operation, had been opened. In this case nobody subtracted it to Milan. Borrelli and D’Ambrosio had decided not only not to stop Di Pietro but even to make him centre of a special anti-CAF unit. And they wanted Colombo in the political Pool. He was the Lefts representative inside the operational nucleus of Prosecutors. Differently the two rightists, Di Pietro and Davigo, would have had the monopoly of the direct investigations. Borrelli and D’Ambrosio pressed on Colombo starting attributing him work related with the Di Pietro investigations. There was in addition the problem that he had a permanence in magistracy superior to that of Di Pietro, alias a higher hierarchical degree, according to the rule that seniority in a degree is equivalent to higher hierarchical position. The Colombo full-time inclusion in the anti-CAF Pool verified at the end of April 1992, when the anti-CAF investigations were formally co-assigned to Colombo.
 This was after the political elections, about at the time when Cossiga resigned (25 April 1992) and massive arrests stated in Milan (28 April 1992). Cossiga had resigned also since the information he received from Di Pietro
 on his offensive against Craxi, and since the CAF and Cossiga tactic defeat and offence represented from the election of Scalfaro as Chamber’s President.    

Di Pietro strongly supervised and centralised the work of his colleagues also for what concerned the relations with defendants, barristers and witnesses. For what concerned the most relevant investigations, there was a sharing of functions between Di Pietro and Colombo. Di Pietro interviewed while Colombo worked on documents. The third of the hard-core, Piercamillo Davigo, had a separate function. Initially he participated to investigation but when started the massive strike against MPs, about in the second half and later second half of 1992, he occupied only of the redaction of the authorisations to proceed then it was necessary to submit Parliament. In fact, until November 1993 the Parliament authorisation was were indispensable for investigating MPs, after having collected initial news about their possible crimes. The technical times were 30 days between the official discovery of a possible crime and the time of presentation of the request to the concerned Chamber.
 It is easy to understand how, in different circumstances a PM too charged of work could not have had the time to write the requests, or to write it with the minimum of adequate precision, juridical references, rhetorical presentation of facts. This could verify overall if was nearly sure that the request would have been rejected and he/she stricken in various way as revenge for his initiative. Apart from that what evidence is depends largely on personal, or collective, subjective evaluations. Anyway it is legitimate to suppose that, also if nobody ever admitted the details, somebody should not only produce the papers for Parliament, but also take care of the politicians defamation preceded the formal initiatives. It was necessary to diffuse information to media in adequate progression. Until the Parliamentary authorisation to proceed, but not that to arrest, was suppressed, at the end of 1993, from an annihilated Parliament, Davigo should take care of the necessary formal relations PO-Parliament. Even the inquired MPs, and not all from Milan, were 150, over about 950 politicians, Davigo was the Milan PO protagonist, at least for the formal aspects, of the attack to Parliament. What concretely meant that while the second rightist was for a phase relegate to an essential but just technical activity, the first one, Di Pietro and the leftist, Colombo, had the control of the development of the operation. Di Pietro produced and oriented the production of the testimonies and the activity of the military and Intelligence apparatuses. But Colombo checked the material Di Pietro had collected. There was certainly who drove the constant and in real time passage of secret judicial material to the media for the defamation. And it is impossible that two Prosecutors, even, helped form a group of other ones, could have developed all the work of orientation of the investigative apparatuses, psychological war. At the same time they have to develop some trials, to which the Prosecutors had to be present. They needed to liquidate rapidly Craxi and to use the theatre trials represented as threat against the political and entrepreneurial areas they were targeting. Even supposing that one of the three dedicated to accusation against MPs and to part of the work of media defamation, for other two even the simple work of supervision was too heavy. While both Borrelli and D’Ambrosio, apart from the activity of briefing and political relation had also other institutional duties than the full time involvement in the investigation, which anyway wan not operational from their side.          

Piercamillo Davigo was active leader of the most judicialist fraction of MI, the right of the ANM, the one that at the end of the 1990 will be identified by the names of Mario Cicala, the same Davigo, and Marcello Maddalena. Davigo, made progressively stronger by his judicialist practice, on 12 November 1999, in Milan, during a meeting of magistrate, will attack directly, in a normal intimidation in the 1990s judicialist Italy, the Milan Court magistracy. Denouncing the Milan Court magistracy custom, for him, to clemency, he will accuse the Milan magistrates of having fear to condemn defendants, and also, when condemning, of condemning them to too light sentences. More generally Davigo was protagonist, in the late 1999, of the articulate and strong political manoeuvre trying the re-imposition of the militant Prosecutors hegemony on all Prosecutors, on the entire magistracy, on the modest tendency to defection there were in the Lefts.
 Following the practice, already fully working in the 1980s, of the selection of the worst personnel (from the institutional-systemic point of view), the now Berlusconi-phobic Davigo, was called, in the year 2000, inside the group of 10 Italian members would have represented Italy in the EU Commission new study group on “public contracts and criminality”.
 While in Milan the leftist Prosecutors Boccassini and Colombo were building ‘Sicilian’-style ineffective theorems the move of Davigo was not certainly a desertion but just the way of fighting more effectively his war. Some months after his spring 2000 designation for the EU Commission study group, in the summer 2000 a Prosecutor Davigo already strongly engaged for the judicialist hegemony inside the ANM became Appeal Court Judge, always in Milan. Since the judicialist persecutions were legally founded on nothing, and progressively more frequently rejected from the Court judges, the transfer of Prosecutors to Judge functions (the Davigo case was not isolated) was inside the attempt of extending the judicialist control on magistracy, failed the purely terrorist-intimidation way.   

With pretensions to give some sociological-historical justification to a banal destabilising action and to his desires of an infinite judicialist course, Davigo showed to be a person of extravagant and confused ideas, from this point of view.
 For instance, for him, in Italy there was a criminal economy as peculiar phenomenon, common to a very few other countries as Bolivia and Colombia.
 Perhaps he did not know the long list of all the States of the world, and what real societies and State actually are. His capacity to invent impressionistic images did not seem accompanied by real analytical skills.   

Cirino Pomicino reports the rumours on US friendship of the Milan PO pool, friendship with origins at the time of the investigations of the Sindona affairs. Cirino Pomicino quotes as protagonists of those investigations Turone and Colombo, the P2 “discoverers”. Cirino Pomicino notes that at that time Colombo, Greco and D’Ambrosio put under fire overall the government parties.
 Actually, those investigations open fire against the DC Centre for promoting the De Mita Secretary, while financial restructuring in favour of the Mediobanca area and against Catholic finance were realised with the active support of the judiciary cavalry clearly connected with US and British interests. The 1990s operation was as a radicalisation of the 1970s and 1980s ones. 

That the 1990s operation was essentially political is showed by infinite evidence. For instance, in 1995, the witty Cirino Pomicino was interrogated from Prosecutors Greco and Colombo. They asked him whether he knew anything on Berlusconi, and on Fiat and supplies to the Defence Ministry in relation to weapons buying (classical leftist fixation). Cirino Pomicino replied, lying, the he could do interesting revelations on TUs. Colombo and Greco replied that they had no interest in TUs, but only in Berlusconi and Fiat. To the Cirino Pomicino comment that they have save the DC Left, as in the case the Same 300 million liras to the Bodrato secretary, what showed they were politicised, Colombo replied that it was late and that he had an appointment. Greco told that it might be sometimes they had committed mistakes. They did not show anyway any intention to remedy to the mistake or error or partisanship Cirino Pomicino had just signalled: what for an Italian Prosecutor is a crime. Also with Cirino Pomicino they committed lot of “mistakes” but because they insisted accusing him of inexistent crimes, apart from the real one of illegal financing.

Some basic judicial and juridical tools 

The Italian ones

The first technical problem the political Pool had to deal with was to be sure that no GIP would have contradicted their practice of abusive arrests and liberation, arrest as tool for producing the evidence they wanted and the prisoners’ liberation just they submitted. The point was easily solved choosing a fully collaborative and making him their fixed by the trick of the unique dossier, the 8655/92 against Mario Chiesa. In Milan, 3,000 different investigated people, were progressively included in it, as it had been a unique proceeding. The Cassation Court, frequently asked, never objected to this practice,
 in spite that it contradicted any current legal principle. There was an ad hoc total personalisation of Justice. In the same words of Colombo, their special GIP limited to approve all arrest was submitted to his authorisation.
 “Privileging rapidity to chisel”
 could be interpreted that he counter-signed immediately every arrest request, supposed that he even did not provide already signed white forms, or other possible solutions. 

The personal GIP of the Milan PO subversion was Italo Ghitti, then a judicialist magistrate who released public judicialist declarations about the destructive political and institutional goals of the operation. It was largely known that magistrates at different levels (Prosecutors, GIPs and Court magistrates) plotted overall against the targeted defendants. Since the imprudence of Di Pietro and the Ghitti, there was even written evidence of their illegal plotting. But there was also evidence of plots involving Prosecutors and Court magistrates.
 And their generalised impunity was clear evidence of a well-covered subversion. 

Later, on 16 February 2002, when Ghitti publicly differentiated from the judicialist waves, he revealed that, in the period he was GIP de facto of the political cell of the Milan PO in 1992/1993, he had then refused about 90 arrest requests
. It was not really a great number and it seem irrelevant relatively to its then judicialist attitude and declarations. 

It would have been certainly more complex the subordination of the entire GIPs’ Office. What would have meant to control each single GIP. In fact the guarantist attitude of single GIPs would have immediately created a hole in the granite and inexorable character of the Milan PO action. When Milan GIPs showed guarantism, in occasion of criminal cases, they eventually seemed even to close their eyes in front of very serious and very seriously documented possible crimes. If that would have verified during the judicialist offensive, the machine of the destabilising coups would have been irremediably damaged. For example, in December 1998 there was in Milan a case practically of slavery of a group of 20 Albanian children and boys between 13 and 16 year of age. 20 Albanian adults were accused of the exploitation/slavery was apparently well documented also by photos and movies taken from the Carabinieri. The GIP reputed the arrest of the 20 suspects as unjustified. Just released 17 over 20 immediately disappeared. In fact just 3 presented with regular stay permissions, very likely the others had not.
 Such GIPs would have freed the nearly totality of the arrested-for-inducing-political-resigning-and-abstention operated from the Milan PO in 1992/1993, which was the starting goal of the 1990s’ operation. The illegality of the invention and institutionally covered practice of the sole dossier, alias the sole GIP, permitted to avoid a sure difficulty on the way of the special justice for the political persecution. It was also a clear further violation of the prerogative of Parliament. The institute of the GIP as third part having to tutor citizens in front of Prosecutors abuses was removed by an illegal trick.   

The second technical problem was that of being able to accuse whom they wanted charging him/her on what they wanted. Davigo was the inventor of the key juridical principle for the political purge, he/she couldn’t not to know.
 It was tautological. It did not need proofs. Also if in future contradicted, it ought to work against Craxi, for whom Justice was extraordinary speedy, contrarily to the Italian custom. A definite sentence against him was indispensable for putting him in prison (place permitting the bodies control, and also of life and death), if he would have resisted, or obliging him to exile. He ought to be erased either morally or physically, or also both. The he/she couldn’t not to know principle was symmetrical of the he/she must not know one, used in favour of the PCI/PDS, the Catho-‘communists’ of the Catholic Lefts, and the Far Right. The he/she couldn’t not to know principle was used, overall in the intensive phase of the 1992/1993 pogrom, against small and middle enterprises, but not against Fiat and Olivetti
. 

Defendants were openly intimidated that either they accepted to declare what the Prosecution pretended, either they have been heavily stricken. What generally verified in Court, overall in the key processes, as in the Enimont one. No evidence was necessary.
 

Third technical problem tool was the expropriation of the inquiry from their natural judges pre-defined from law. The coup d’Etat rules did not admit the respect of the formal law. Milan ought to centralise investigation, and it could do that at 100% only if the other PO avoided to pose questions of legal-territorial competence. Leftist magistracy, MD, since its apparition had theorised the opportunistic use of law. Law, already for the 1970s magistrates both of the para-PCI (Salvatore Senese, Elena Paciotti, Edmondo Bruti Liberati, Nuccio Veneziano, Giancarlo Caselli, Vittorio Borraccetti, etc.) and of the para-Far Left (Cesare Donati, Franco Marrone, Francesco Misiani, etc.), was just a tool for the victory of the relative political side. Nevertheless there were single evolutions both toward even stronger hard-liner judicialism as towards form of guarantism. Also Leftist or ex-Leftist magistrates not always submitted to the Milan PO dictatorship, and claimed, at least in part, their right to respect the territorial competence. The Rome PO posed a series of conflict of competence against the Milan PO abusive hyper-centralisation of inquiries. In 1993, during a private conversation, the MD founder and Roman Prosecutor Francesco Misiani, objected, to the other MD exponent Colombo, that it was unfair to act totally as the Procedural Criminal Code did not exist. Colombo insisted that it was not question of Codes, but just of force relationship. Colombo insisted that from Milan it was possible, in that unrepeatable historical moment, to develop inquiries it was impossible to lead from other POs. Absolute Milan PO pretence was that the Rome PO recognised its supremacy. There was an even dramatic personal clash when Di Pietro tried to obstruct Maria Cordova (of MD), both with extra-juridical discourses and even trying to falsify judicial acts, for saving De Benedetti. When Misiani actuated his first operation of charges and arrests of suspects for the Intermetro case, an upset Colombo called him for underlining that the suspects had already helped the Milan PO denouncing other people, consequently it had been unjustified to charge and/or arrest them again. The perception of Misasi was that Colombo and the Milan PO considered to have a monopolistic right to develop inquiries in the sector of party-businesses illegal financing Italy, alias that they wanted decided monopolistically who to ruin and who to save. What was, for Misiani, the confirmation of the existence of the Ambrosian Rite, a special law. The personal result for Misiani, of his opposition to the Milan PO dictatorship, was that he became a ‘dirty gown’, defamed and inquired, or inquired and defamed, in Milan and Perugia.
 The technique of the expropriation of inquiries was essential for the salvage and protection Di Pietro and the Milan PO realised in relation to the HSR-Prodi-Mafias and other affairs without which the anti-Berlusconi block could not have formed and illegally financed. If defendant of the Milan PO were later inquired in other places for the HSR or other affairs the Milan Prosecutors wanted to protect, Milan prosecutors called their colleagues of the relative PO claiming that the defendant was already collaborative in Milan and/or that there were reasons needed the inquiry remained centralised in Milan. If a defendant had been previously inquired from other PO, and the Milan PO wanted to protect him/her, it assumed initiatives against him and in this way tired to centralise by him the initiative against that defendant.
.  

Fourth technical problem was the absolute discretionary character of the criminal action, conscious violation of the Italian Constitution, for the purge needs. It was realised by the previously referred imposition of the Milan PO dictatorship on the entire judicialist offensive. If the abusive centralisation did not create conflicts with other judicialist POs, as the Palermo one, and did not create conflicts with other judicialist POs and/or clans, that is evidence that a constant praxis of preventive consultation among judicialist Prosecutors permitted to avoid to strike who/which ought be saved, and that who/which ought to be saved had been decided, as who/which ought or might be stricken, de facto in a centralised way. Anyway the strong discretionary character of judicial initiative, denied from judicialist Prosecutors presenting themselves as cold and inexorable executioners of law, was evidenced from other Prosecutors.

But even the illegal principle of the absolute discretionary character of the criminal action was not sufficient. The absolute arbitrariness was necessary. There were systematically cases of people who on the basis of the same supposed evidence were arrested while others were not. The evaluation was political. For example, Di Pietro got a testimony apparently permitting to accuse, with the same responsibilities, the Industry Ministry General Director Vittorio Barattieri, the Assolombarda President Daniel Kraus, the INPS General Director Gianni Billia, and the UIL General Secretary Pietro Larizza. Di Pietro arrested the first 2, who were freed after 21 days without any interrogatory and any investigation. In 1995 they were acquitted, it was not clear from what having never been object of any real inquiry. But Billia, very well connected with TUs, and Larizza, a TU leader, neither received a GW. They were untouchables. And it is possible that the former 2 were never really inquired just for avoiding to touch the latter 2.

There was a case of a defendant, Gallinoni, who had financed two other defendants, Zaffra and Omboni. Zaffra had received 40/50 million liras and Ezio Omboni, brother of a magistrate, a bit more. The former was arrested, while the latter was not. On 4 August 1992, Prosecutor Davigo justified the non-arrest of Omboni with the original argument that Omboni got five daughters who, while watching the arrested defendants, invoked the death penalty.
 

Fifth technical problem was to get the right depositions. By a multiplicity of threats, there were depositions the Prosecutors produced and accepted, and depositions they refused.
  

Last but not least, the violation of all juridical guarantee was indispensable. Without it, no radical and rapid destabilisation would have been possible.
 It was not Di Pietro and Milan PO sudden introduction. They just were put in condition to improve dramatically the a-guarantism already characterised the Prosecutors party. The Chief Prosecutor D’Ambrosio commented, on 10 November 1999, just the Constitution was reformed, including in it the accusatory trial, that with it the judiciary abuses had permitted the Milan and the Palermo POs offensive would have been impossible.
 What is not totally true because for example McCarthyism, as all repression always verified on the British territory, were possible in juridical frames founded on the accusatory trial, and formally guarantist, even if it was generally the guarantism for the ruling class, and when there were not specific reasons for violating it. Again real dynamics are more complex than formal institutions. The application of a variable and subjective law from the Milan PO, as all other judicialist magistracy
, was not a radical exception in the Western word. It was more exceptional the emphasis on the legal violations claimed from the same militant magistracy, also if understandable inside a rough propaganda offensive, and the mass opposition it gradually provoked. In other juridical frames trials were rapidly led and when they were closed they were closed forever, with occasional polemics rapidly repressed.   

In addition, there were systematic relations between the Milan PO and certain barristers. It was the case, for instance, of the Di Pietro friend Lucibello as well as the office of the barrister Federico Stella. At least in one case, the Stella office prophetically offered assistance to future defendants one month before the formal charge from the Milan PO. “Assistance” means what de facto revealed as a very particular and privileged treatment from the Milan PO.
   

The “judges International” problematic progresses

The function of the international expansion activity of Italy’s militant magistracy was to have an international network overall for the phase of the defamation of its targets. It was suggestive to claim, as already done in Italy, that there were other magistracies casually inquiring against its same targets, and to pretend that such casual international expansion of the judicial cases against specific targets was sure evidence that there was no persecution, and no intentional fury, but simple exercise of the judicial action. Actually there was no casualness, as there was not in Italy, but just friends’ friends who self-sustained and activated. It was the case, for example in November-December 1999. Then Italy’s militant magistracy tried to block the FI admission, equally realised on 2 December 1999, to the EPP. In parallel militant magistracy needed to press for the Dell’Utri (‘casually’, he was the FI real creator) dismissal from MP and EMP, in discussion in that period, and his consequent arrest, since some carefully organised militant magistracy initiatives. It needed to reply to its exponentially growing Italian defeats in trial by the ban of the Berlusconi liberal Centre, the pressure over the some Lefts, and trying the re-imposition of the judicialist dictatorship inside the ANM, the CSM and, consequently, the entire magistracy. The Milan PO had asked not to Madrid magistracy, but to its friends in it, to start cases against Berlusconi and Dell’Utri. When it was politically opportune for its Italian fights, ‘casually’, but absolutely timely, the judiciary initiative from Spain activated. What for example verified on 30 November 1999, in co-ordination with a growing Milan PO, Italy’s judicialist clans, their PDS/DS references, De Benedetti’s Espresso-Repubblica group, and PPI, offensive against Berlusconi and FI. 

The Swiss Prosecutor Del Ponte had a specific international role, which pre-existed to the 1990s Milan and others POs action. She had already collaborated with the 1980s Mafia inquiries of Falcone and of the FBI-DEA. Some irreversible break there was later between Falcone and the FBI-DEA. Prosecutor Del Ponte will pass to the direct collaboration with Di Pietro and the Italian militant magistracy of the 1990s destabilisation. Her (and of other similar Swiss magistrates) peculiarity was evidenced both from her collaboration to other international operation of US interest, and from her not direct participation, not differently from Anglophone and Germanophone magistracies, to the initiatives of formation of a judges International. Actually the initiative will remain, for the 1990s, Latin, and its fruits, relatively to the 1990s Milan PO led judicial persecutions, will be just Spanish. The processes developing inside the French magistracy, and its relations with other State powers, at the end of the 1990s, seemed not to have any direct relevance for the 1990s’ Italian militant magistracy action. 

Personal contacts were pre-existent. On 1 October 1996, in Geneva, 7 magistrates, coming from 5 European countries, signed a joint appeal in favour of a European judiciary space. They wanted it free from government interference and diplomatic dependence, with direct relations among magistrates. It was the Latin-European version of the late 1990s US claim of a world judicial-police space under the US police and intelligence apparatuses’ control. The seven magistrates were the Italian ANM President Edmondo Bruno Liberati, the Milan Prosecutor Gherardo Colombo, the Spanish Jimenez Villarejo, already in direct connection with the Milan PO, the Spanish Baltasar Garzón, the Belgian Benoit Dejemeppe, the French, from Rennes, Renaud Van Ruymbeke, and the Swiss, from Geneva, Bernard Bertossa. Bertossa was protagonist of the campaign against the Swiss banking secret, and he was linked to the Swiss sociologist Jean Ziegler
.
 In 1999, Bertossa replaced Del Ponte as Swiss General Prosecutor, while continuing to campaign against the Swiss banking secret. Differently from radical-liberal forces wanting, in the intention, a supra-national power capable to guarantee a real international law, the purpose of these magistrates was explicitly a global compensation function of magistracy clans in relation to governments and Parliaments.
 Actually it was the model of adventurers’ clans with uncontrolled power, without any electoral legitimisation, acting at EU level, but only in the Latin area. 

The Spanish triplet in abusive co-ordination on different affairs was composed from the GIP Baltasar Garzón of the Audienca Nacional (the National Tribunal), Carlo Jiménez Villarejo, the Head of the Anti-Corruption, and his right arm Carlos Castresana. Audienca Nacional and Anti-Corruption had jurisdiction on all medium and major crimes and without constraints of territoriality. They were what in Italy had been opposed from the militant magistracy clans, jealous of their feuds. The three always self-declared Leftist. 

Villarejo was militant of the Christians for Socialism, and later adhered to the Catalan CP. His nickname was Villarejo the Red. Castresana, in magistracy from 1989, was President of the Progressive Union of the Prosecutors, the Spanish MD. 

Despite Garzón was elected MP in 1993 from the Socialists, he always remained near Communists. Ex-seminarist, he had become magistrate in 1981, exactly the same year than Di Pietro. His myth was Di Pietro and his inquiries similarly juridically defective. In 1989 Garzón started his war against the socialist Government of Felipe Gonzaléz. He continued it with other leftist magistrates of the Audienca. Final targets were the Interior Minister and the PM Gonzaléz. When Garzón was on the point to indicate the PM as the head of the GAL, the police terrorist group against Basques militancy, he accepted to be bought becoming socialist candidate in Madrid, at the second position of the socialist list. Elected MP, Gonzaléz did not name him Interior Minister as he expected. He resigned from MP and restarted the attack against socialists reopening the GAL-case. Using, as Di Pietro, detention for getting confession he arrested the number two of the Interior Ministry Vera, and charged the Interior Minister José Barrionuevo and the same PM Gonzaléz. Gonzaléz saved but Vera and Barrionuevo were sentenced on the basis with the same Milan PO office principle they couldn’t not to know, and using some anti-terrorism agent transformed justice collaborators by preventive detention. In 1999 there were yet 10 opened inquiries on GAL focused on Socialists but actually the supposed ‘dirty war’ was not started from the socialist governments. It was developed already during the Adolfo Suarez Government, and some of its responsible became leading personages of the Popular Party, driven in office also thanks to the magistracy anti-socialist campaign. In fact Aznar understood that to abandon would have meant to weaken also the Popular Party. For this reason Gonzaléz wanted as Audiencia Chief-Prosecutor a conservative, Eduardo Fungairino. The Kingdom General Prosecutor Jesus Cardinal, named from Aznar, imposed him. What anyway was not obstruction to the Garzón action. 

The Spanish Audienca Nacional, direct heir of the 1 March 1940-born Tribunal para la Represión de la Masoneria y el Comunismo, and of its December 1963-transformation, the Tribunal de Orden Publico, had six powerful criminal sections conditioning heavily national politics. It was composed of 24 magistrates, 12 judges, 6 GIPs (among which Garzón) and 6 Prosecutors. It acquired the present name on 4 January 1977. Territorial competence of judicial offices in Spain did not exist. And the Audiencia Nacional was the only judicial office empowered to inquiry and judge on terrorism. The Audiencia changed when in the 1980s the leftist magistrates, as Garzón, Gomez de Liano, García Castellon, arrived. They used the same Italy’s judicialist methods with scarce respect of evidence but without Italy-stile public media statement. They limited to make news to arrive to the friendly press as El Mundo. 

A Garzón turned to the destabilisation of the Spanish and EU economies by the apparent
 hampering of the political and trade relation with Latin America, initiate officially his campaign by the October 1998 warrant arrest against Pinochet. It was Castresana, presenting denunciations to the Audienca Nacional, to act as trigger of the Garzón’s political investigations on Latin America. The attribution of the Castresana denunciations to Garzón, and not to the other 4 GIPs, was easy. Castresana presented them when Garzón was in shifts by the V section of the Tribunal. On 2 November 1999, the initiative duplicated against the Argentine top levels (98 high officers) between 1976 and 1993. The anti-Pinochet action had already led to the practical break of the diplomatic relations with Chile. But, more insidiously it was a direct strike to the national pacification had realised in Chile after a latent condition of civil war
: foreign domination needs strongly divided countries. It was known Garzón had in sight the Bolivian past and present Statesman General Hugo Banzer Suárez, and the Paraguayan Statesman Alfredo Stroesser, and later also Brazilian and Uruguay rulers. It was even suggested, in the Madrid judiciary milieus, that Garzón might even have charged, eventually for creating a conflict with the USA, but without damaging the US Democrats, Henry Kissinger, who may easily be involved in the repression against Leftist and Centrist Latin American forces. The excuse for inquiring, apparently in a totally discretionary way, history was the claim that the crimes supposed against humanity (propaganda concept absolutely indefinable) never prescribed. Fact was that Garzón intervened in the fight between Europe and USA for the political and economic hegemony on Latin America, supporting the US side. He naturally avoided to be rapidly fired, avoiding all interest in the Spanish history. In Spain there had been the 1977 general amnesty, which covered the episodes relative to the civil war and following years. Nevertheless by the trick of claiming crime against humanity also the Spanish history would have been translated in arrest warnings. And why not the Vietnam and the Korean wars from all sides or the genocides and attempted genocides realised until contemporary time on the three North American States? Nevertheless even only by rapid historical and anthropological study all State might have been accused of crimes against humanity and its leaders stricken by arrest warrants. Judicialist clam was always that prosecutors and their personal GIPs and GUPs just applied law, and that it was trials later concern eventually to acquit defendants, who are never unjustly accused whatever the final decision of tribunals on them. However, Garzón always remained insensible to about one hundreds of denunciations on torture and other human and juridical violation supposedly committed against ETA prisoners. Crime protection is always the other aspects of political magistracy action. The judicialist magazine El Mundo claimed, just Garzón launched in the ‘Argentinean’ adventure, that he was creatively filling the absence of an International Criminal Tribunal
. It was symptomatic that Garzón and El Mundo posed as legal judges of the world history. The same period the US authorities and their agents insisted on an international legal space under their direction.

The Garzón’s programs were more organic than the French initiative of Jean-Louis Bruguière, known for his judicialist methods, and his proximity with the Interior Ministry, who, on Wednesday 6 October 1999, opened a proceeding against Gheddafi for the shooting down of a French civil aeroplane, on 19 September 1990. It was a direct obstruction to the developing normalisation of the French relations with Libya, different from the initiative developed in Anglophone countries where magistracy acts only inside State needs.
 

The Garzón’s foreign politics interference, or apparently such, was denounced from the Spanish deputy-Minister to the International Co-operation and Latin America. A week later, just the time to write the papers, on 19 November 1999, Garzón, before flying to Milan for a UN Conference in which he asked a world ‘Clean Hands’, seemed to try to flatter the Anzar government accusing again the PSE leader Felipe Gonzalez (already in 1997 Gonzalez had been acquitted from the Garzón accusation of co-responsibility in the 1983-1986 supposed ‘dirty war’ against ETA, with killing of 27 its militants). Garzón claimed he had new evidence. In the same occasion Garzón complained that he could not do more for interfering with the internal Spanish politics because in Spain the ‘illegal party financing’ was not a crime. It was really a curious position, the one of a magistrate paid from State, heavily interfering in the State foreign politics and claiming he was without tools for the judiciary destruction the State order. It was also more curious he was not immediately dismissed. Anyway his new wave against the PSOE was rapidly stopped from the Spanish Supreme Court. The Garzón ‘new evidence’ was an invention. So the Spanish Supreme Court censored him on 22 November 1999.
  

On the 28 July 1999 El Pais, the main Spanish newspaper, Gregorio Peces-Barba Martínez, denounced pathologies of the Spanish judicial system similar to the Italian ones, also if not yet arrived until the same destructive fury. Peces-Barba Martínez evidenced the phenomena of judiciary progressive independence from his primary societal function of judging concrete cases. Magistrates’ deficient juridical and general formation, politicisation processes, feeling and reality of omnipotent power, syndromes of Providence-sent savers, made them uneasy with guarantist criteria and confident in they impunity. All this was producing, for Peces-Barba Martínez, serious deviations and abuses, in a context of judicial power arbitrariness and absence of alll limit to it. The growing magistracy corporativism mitigated the legal tools against deviations, which were considered with growing benevolent tolerance.
 

The sociological mechanism of the extremist minority used and protected at the same time from the conservative majority, and the reciprocal exploitation for clan and corporative interests, seemed to appear also in Spain. In parallel with the 1999 Garzón offensive against his country and EU by his strikes to the Spain-Latin America relations, Spanish magistracy asked a salary increase of 25%. The magistrates’ arguments, in front to the political resistance to such a relevant increase, were that government despised magistracy, and that it was creating created an unprecedented conflict.

In 1996, the Milan Prosecutor Greco had participated to a secret meeting of Spanish magistrates by the Holiday Inn Hotel, in Madrid. The Greco translator was Castresana, reputed his great friend. Greco was indirect relation with Castresana for the prosecution of Fininvest, in the persons of Berlusconi and Dell’Utri, in relation to Telecinco. When the judicial acts on Fininvest and Telecinco were sent from Milan to Madrid they always arrived to Villarejo, who always assigned them to Castresana. Castresana passed them to Garzón. The Castresana-Garzón juridical techniques against Berlusconi and Dell’Utri were typical Italy’s militant-magistracy-style. Fininvest had 25% of Telecinco. Berlusconi and Dell’Utri had been of Fininvest. So, Berlusconi and Dell’Utri ought to be responsible. Greco was the magistrate had declared that all the Italian entrepreneurs had prospered in conditions of generalised illegality. But he promoted the even international persecution of just one of them: Berlusconi and collaborators, the regime antagonists.

Despite the French and Spanish stronger politics
, relatively to Italy, judicialism might exploit institutional weaknesses for altering State powers in direction of ‘magistracy’ abuses. To avoid analyses of the 1990s ‘judicial’ destabilisation let theoretically unarmed the EU countries. While the Anglophone ones were well conscious of what happened since the Anglophone nature of the used politico-police techniques, just covered as ‘magistracy’ ones. On the other side Italy’s militant magistracy was used for trying to export the techniques of ‘judicial’ subversion in the entire Latin area. Apart from moves in this direction, whose real extension and developments might not be fully evaluated in the 1990s, men of the Spanish magistracy were used in parallel both for Spanish politics and policies destabilisation, and for the international campaign against Berlusconi and FI, alias the new Centre of Italian politics.   

Probably it was more normal the use of Spanish magistracy for solving local break of political monopoly in bordering area but not in an essentially local optic. There was consequently the perception of some thread, in a modernising – or more modernising – direction, for central politics. The Italian-style was purely locally imitated, in Spain, in June 1999, against the new elected Mayor of Marbella, Jesus Gil y Gil, founder of a liberal movement successful in the area of the Gibraltar. It was, as with Berlusconi, the case of a successful entrepreneur risking irrupting into a central politics made from more or less successful politics’ professionals and/or bureaucrats. If the domineering weight of big business on politics is accepted as normal, there was evidently, in continental European countries, something deeply disrupting when independent entrepreneurs posed as direct political subjects asking people open legitimacy. It was as who acted hidden feared who openly proposed to the people judgement. Gil was charged from a clan of Prosecutors, for supposed links with Mafia and with Berlusconi and Dell’Utri. Mafia, Berlusconi, Dell’Utri: it was as the Spanish magistrates were using a procedure already tried elsewhere. Naturally the Prosecutors’ clan used its friendly press, El Mundo, for the immediate defamation of Gil.
 Just, on 13 June 1999, the GIL, the Liberal Independent Group of Gil, had won the local elections in the area of Gibraltar. On 24 June he was charged of the recycling of 10 million Euros, not exactly a very relevant sum for the very rich Gil. Other recursion: also all attempt to build something against Berlusconi in Sicily was in relation to small sum. It is easier to avoid to demonstrate they really existed. Gil was Marbella Mayor already from 1991, and had been now elected for the third time. The main accusation could be moved against him was that he well governing, reclaiming and developing those which were declining areas. Target of the Anticorruption PO of Madrid was the intention of Gil to the present to the 2000 general election and with possibility of success. Already in 1991 the Socialists tried unsuccessfully to avoid his electoral presence bribing him. He refused. And he was a little later accused and sentenced for having, as entrepreneur, bribed Socialists, what he admitted. His successful political presence worried the regime parties and also Morocco, which since the success of the Gil-promoted development obstructed any attempt to try to recover the Spanish areas (Ceuta and Melilla) on geographically Moroccan territory.
 

The main problem for the real progress of the international formal extension of the Milan PO judicialist clan was both the internal weakness of the judicialist project, when it imagined to have some autonomies for real powers, and incipient misfortune. At the end of 1998, some political judges had projected to associate in an international club. They were Gherardo Colombo, Baltasar Garzón, the French Eva Joly, Laurence Vichnievski
, and Renaud Van Ruymbeke, and the Swiss Bernard Bertossa. It was projected to have inside this judicialist club also bankers and businessmen, perhaps for underlining that judicialism does not forget interest. When at the end of 1999 it was the moment to formalise the association, depositing the statute of the club, our heroes were obliged to notice that the main organiser of the initiative, the ex-journalist Michel Gabrysiak was under accusation (since some months) from the Nanterre magistrate Patrick Desmure. The supposed crimes were budged falsification, receiving stolen goods, and other typical crimes connected with the politics illegal financing. Gabrysiak was near the Lyon Mayor and ex-PM Raymond Barre. In these conditions, the creation of the judicialist international club ought to be delayed to more favourable conjuncture.

However, it would be naïve to imagine that, in a country with the strong and also very bloodily traditions, as the Spanish one, one or some GIP and Prosecutors were in war against the world and eventually submitted to some Milan Prosecutor, just since their personal pathologies. All the action of Garzón against the Spanish Socialist Party favoured Aznar, who should not be so disappointed from the Garzón extravagant initiatives, if he let them to deploy freely along a decade. Despite the publicly good relations between Anzar and Berlusconi, and their common participation to the EPP, Anzar and the Spanish ruling class should not be so disappointed to influence, or to keep anyway under some form of blackmail, by their judiciary the Italian politics. Overall in the case Berlusconi had again become PM, with his programme of radical modernisation, Berlusconi was fearful for enemies as for ‘friends’, which were actually rival countries. Spain was a country had to fear the Italian concurrency. What was a structural factor more important than the common belonging of Berlusconi and Anzar to the European Centre. Similarly, if the Spanish authorities let to develop the Garzón foreign politics relatively to Latin America, evidently there was some calculation relatively to the indulgence for the odd initiatives of Garzón. Real foreign policies are not built using judicialism without real trade supremacies as for instance the Anglophone countries (which use judicialism and force whenever necessary) have and Spain haven’t. Nevertheless it is not supposable a Spanish government let a simple magistrate to destroy Country policies relatively to Latin America if there is not some solid fractional agreement with such operations.   

Only in February 2001, the Spanish CSM put under inquiry, and only under inquiry, the crimes of Garzón who systematically diffused by media secret judicial material. The 12 February 2001 Spanish press reported the news on that. A few days later, on 15 February 2001, while Berlusconi was in Madrid for meeting Aznar, the Spanish Prosecutors diffused to media the news that they were pressing on Garzón because he insisted with the European Parliament for the authorisation to prosecute Berlusconi and Dell’Utri.

A criminal tool: the immediate and systematic violation of the investigative secret and the media defamation since PO initiative  

There were materials of the Milan PO kept carefully secret. They were those relative to the saved area, politicians and Statesmen/women. All other material was immediately made illegally public passing it to media. Specifically overall to the press of the group Repubblica/l’Espresso became the official bulletins of the Milan PO
. Naturally also falsified materials and invented information were passed, when useful for the destruction of the targeted politicians and Statesmen/women. And Di Pietro was very skilful in the diffusion of false information had the goal, and the result, in certain cases, to induce people to unmask and to reveal information useful for the prosecution of the campaign.
 The right to the criminal behaviour of the violation of the investigative secret and of other public defamation, was even publicly theorised from exponents of the Milan PO. It was, for instance, the case of the Milan Chief-prosecutor Borrelli, in an interview to l’Espresso.
 Actually these practices were useful only for the rapid destruction of the targeted parties. Because the results were weak trials, founded on no evidence, and condemnation sentences got, when got, just because magistracy was submitted to the PO. With the accusatory trial (declared null from militant magistracy after that parliament had introduced it), or even only with a normal Cassation Court (intimidated by defamation and persecution), the Milan PO ‘evidence’ would have led to the nullity of all trials.    

More generally all judicial act arrived to the interested people under the form of media communication. People knew by TV, radio, newspapers and magazines rumours that they were targeted. There was some criminal office, inside the Milan PO, and specifically inside its political cell, or superposed to both, which cared to diffuse to media even the intentions (from the point of view of its judicial initiatives) of the three heroic Prosecutors constituted the hard core of the subversion. 

No Prosecutor or member of police, Intelligence and military forces was even prosecuted for these crimes. While when journalist published true information, but destined to remain secret, they were immediately persecuted and prosecuted. What is evidence, in a juridical and material frame of Prosecutors’ superposition to the investigative apparatuses, that also these criminal activities were led from the PO. 

Media defamation, mediatic terrorism, was indispensable for creating the pogrom climate. And it was later, a bit naively, claimed as on the created climate, certain magistracy clans can target and destroy who they wanted.
 Together with some tens of shouting people, who by the right cameras perspectives seemed ferocious and irresistible masses of Prosecutors supporters, media defamation, and their function of PO resonant boxes, created the syndrome of the omnipotent executioners of the Milan PO. All news could be diffused from the PO against everybody. The climate of moral destruction, the induced public despise of the targeted politicians and citizens, more than the Milan PO real action and detention (actually very short, even only some hours if the subject capitulated without resistance), produced about twenty suicides, also of people never charged with no accusation. What not hampered even the Milan PO unfounded defamation of the dead. For example, when Renato Amorese, socialist leader, committed suicide on 12 June (in this month the suicides series started – they will be about 20 in the entire 1992/1993 – after the public humiliation of prisoners of Fabio Filzi Street, Milan, at the end of May 1992) Di Pietro declared he was neither enquired. After 20 days Di Pietro, in his first formal interview, declared that Amorese hid 400 million liras. L’Indipendente will write that a thief had died. The hidden sum will never be found, neither any trace of it. The quoted [from Di Pietro] bank-boxes full of money he would have hidden to everybody, even to his tightest relatives (even to his wife, in the declaration of Di Pietro), will be found empty. The Di Pietro lie was necessary for keeping in prison another socialist, Claudio Dini.
 The socialist MP Sergio Moroni, in his letter before committing suicide, on 2 September 1992, denounced the pogrom’s climate. He declared to have never profited of a single lira, that he did not accepted to be publicly defamed as a thief and that he had no other defence that his extreme act.
 The defamation, also of innocent citizens, was functional of the moral destruction of the Craxi-PSI and of the entire liberal Centre.

A justifying ideology

Philosophical-politological theories were not really indispensable for justifying the Milan PO action. However more an action is monstrous and abusive, more it needs to be showed as inside a superior frame. The regency theory, publicised from Colombo and Davigo in 1994 in a convention, was relative to the entire militant magistracy assaults against politics. According to it, since the other State powers were delegitimised from militant Prosecutors, the same Prosecutors delegitimising them were legitimised to assume the their regency.
 Naturally they avoided to underline that the CAF politicians had not self-defamed, self-arrested and self-deprived of power. There was instead a kind of candid claiming that since there was power emptiness, magistracy was legitimised to assume in some way power. It was the proclamation of a kind of tribal, also Mafia, law were the killers assumed the power and wealth of the killed, sustained in this case from State functionaries. Or more classically it was the traditional justification of the coups d’État always self-legitimised by the claiming of some emergency and/or presence of power emptiness. Actually only the false consciousness of knowing they were the cause of the political dissolution might have produced the suggestion that they were legitimate to assume power. Institutions detaining the power of exercising violence generally claim power, overall when illegally approached and assumed. While Di Pietro was thinking of increasing his family wealth and was preparing his political career, Colombo and Davigo pretended the country kneed in from of them recognising them not only as Prosecutors but also as respected rulers. Violence can produce fear, not necessarily respect. That the regency theory was claimed also from the foreign and Italian intellectual milieus supportive of the verified subversion does not change that it had more a psycho-pathological and a propagandistic dimension than a politico-sociological one. Magistrates fought harshly the entire 1990s for preserving the ‘regency’ no foreign power contested them, but which was not comfortably tolerated from Italian actors and people.

The official claims of different Milan PO Prosecutors were more revealing than abstruse theories. The insistence that the war was against phenomena, not against single people, was de facto the open statement of a political and institutional action
. It is not the magistracy function and it is the foundation of all legal abuse, because the indifference to the single people rights is inevitable in name of “superior” goals.   

A regime conservative Chief Prosecutor become judicialist: Borrelli  

An anti-capitalist conservative Prosecutor

Neapolitan born on 12 April 1930
, self-defining intellectual disciple of Benedetto Croce (the pseudo-liberalism of a backward and declining world), classical culture, the astuteness of the civil servant fully using and abusing his powers, with the custom to serve Power and powers, Prosecutor in the Italy’s financial capital: Borrelli was not certain the prototype of the moderniser and of the Justice manager.  

The position covered from Borrelli was particularly delicate because with the opposition of a Chief-Prosecutor a judicialist campaign of a PO could not develop until he/she were removed. In Borrelli, there was certainly a decisive conversion from a position of ordinary prudence to the judicialist exaltation. The man was extremely prudent and not subject to rapid change of opinion. 

He had obstructed Di Pietro until the 17 February 1992 arrest of Mario Chiesa. Also in occasion of the Mario Chiesa operation, Borrelli had not understood and wanted a rapid solution of the case, according to normal judicial procedures, not the opening of a McCharthist campaign.
 But it was Di Pietro that this time imposed different course. Borrelli moved to judicialism.
 And Borrelli, contrarily to his behaviour until then, did not refuse any more to sign the Di Pietro requests of judiciary acts.
 From obstructive, Borrelli, and also D’Ambrosio, became now fully inside the judicialist operation. 

Borrelli had initially adhered to the leftist current of magistracy, MD. Then he declared: “We are judges of the working class.”
 Nevertheless, his main ambition was to cover a high position inside the Milan magistracy as already his father. Careers inside magistracy depended on regime (that including all the parties, of the majority and of the left ‘opposition’), and everyone ought to respect the regime’s rules. As in the general working of the system, magistrates were hired in a pluralist, alias shared, way. The responsible of the offices, at least the most important, should be accepted, whatever their propensities, from the government parties, and they ought to be fully inside the consociative order. Borrelli had been named Head of the Milan PO with the agreement of the DC and PSI. And as usual and normal for the Italian material Constitution he had blocked inquiry against political parties. It is not business of a Chief-Prosecutor to fight against a socio-politico-economic order.
 

Paolo Pillitteri witnessed in Court, in Brescia, that, when he was Milan Mayor, the then Chief-Prosecutor Adolfo Beria d’Argentine asked him to intervene on Craxi for having Borrelli as Milan new Chief-Prosecutor. Craxi intervened also by the PSI Justice responsible Salvo Andò, and Borrelli was designed Milan new Chief-Prosecutor. When Borrelli was officially appointed, Pillitteri was present. He told Borrelli that Craxi had activated for his designation and Borrelli thanked. Borrelli unsuccessfully tried also to call Craxi for thanking him directly. Beria d’Argentine recommended Borrelli by the PSI also in 1991 for having Borrelli also as successor as General Prosecutor. However, the Andreotti-block
 wanted Catelani.
 Craxi confirmed, from Tunisia, that he had recommended Borrelli in the circumstances witnessed from Pillitteri.
 The same Craxi later denied, in an interview to a Radio, to have ever helped Borrelli and that anybody asked him to do so.
 The secret negotiations developed from Amato with the Milan judicialist magistrates on a political solution for Craxi
 may explain the Craxi double attitude. In fact when the secret negotiations were already failed and his son provisionally condemned, Craxi confirmed, on 11 November 1999, the Beria d’Argentine recommendation, and the Borrelli thanks, just designed, to Craxi. They were not direct, because Borrelli could not reach Craxi but there was the agenda-note of the Craxi Secretary Serenella Carloni. Nobody cared to interrogate her until she was alive on the circumstance of the call.
 This omission, united with her written note, was the best evidence against Borrelli. The Craxi son, Bobo, who was at the origin of the legal case, finally was provisionally sentenced, in occasion of the first-round trial, for having seriously slandered Borrelli on this point. It was Bobo Craxi, in a 1996 interview to the Corsera, who had referred the supposed recommendation, intermediary Pillitteri, who had actually confirmed. Bobo Craxi was sentenced to one moth prison, and, as usual in these cases, to pay immediately 20 million liras of damages’ part payment and other 5 million for reparation to Borrelli.
 The trials for slander had become a good business of militant magistrates, starting from Di Pietro. They evidently enjoyed of some de facto status other magistrates and common citizens did not enjoy. No defamed citizens and targeted politicians had ever the facility to got rewards as militant magistrates did. And no militant magistrate was ever sentence for the slander by media of citizens. In fact all denunciation on this subject, and where militant magistrate might have been at the source of the media defamation, were regularly archived.        

Borrelli was fundamentally a magistrate for family tradition, faith and forma mentis. He was neither a Di Pietro coming from military and police State apparatuses, nor a Catholic Leftist full of anger against the industrial and post-industrial society as Colombo, nor a faithful PCI/PDS magistrate but also capable to be a communist magistrate when it was not convenient to be such as D’Ambrosio. Considering what happened to magistrates considered not homogeneous with the judicialist centres, it would have not been difficult to ruin in some days Borrelli if he had resisted, or even showed tepid relatively to the operation was developing from Milan. On the other side he was perfect because, as a conservative man, he might not be accused to have been collateral to PCI/PDS, the party ought to be pushed to office.  

Other enigmatic characteristic of Borrelli and his Office was that he and his Prosecutors remained always indifferent in front to the very limited Consob denunciation on episodes of insider trading. Consob signalled some tens of cases and there was no initiative of the PO. Consob wrote to Borrelli for pressing for some action. No response ever arrived either by words or acts.
  

Borrelli; the corruption of “Justice”
 

For the 18 February 1992 Borrelli, the started operation was well above a simple general election campaign.

According the interview of Chiara Beria d’Argentine [already listened this family name?] to Borrelli, published on the 3-10 May 1992 L’Espresso, the Mario Chiesa arrest was a casual event grew up thanks to a new climate against the political system.
 The Mario Chiesa arrest was not casual. The new climate was obsessively created by the financial groups, which controlled media. 

For the 5 May 1992 Borrelli, the inquiry was inarrestable.

For what Borrelli declared on the 12 May 1992 Repubblica, in the interview he released to Cinzia Sasso, the punishment of the guilty people was not essential. Their interest was the affirmation of their penal responsibility. He was fully confident this would have happened.
   

For what Borrelli declared on the 17 May 1992 Corsera, in the interview he released to Enzo Biagi, Italian politics would have changed also since the “meeting with Europe”.

For the 24 May Borrelli the Falcone killing represented the lost of a great and sincere friend.
 In fact, also the Milan PO had not trusted him and had illegally defined direct relations with Swiss magistracy.

In the letter published on the 5 June 1992 L’Indipendente, Borrelli judged incongruous that the MP Staiti had accused him of obsequiousness to powerful people and of usurping other people successes against same powerful people.
 

For the 27 June 1992 Borrelli, no illegality was committed from his PO in the offensive against politics.
 

For what Borrelli declared on the 13 July 1992 Repubblica, in the interview he released to Giorgio Bocca, great enterprises were certainly not concussed from politics, and the Milan PO had not interested in the falsity of all the parties’ budgets because the parties’ directions were in Rome and not in Milan.
 New excuses will be invented when certain “friendly” great enterprises will be saved and only certain central parties will be assaulted and destroyed.   

At the 20 July 1992 Milan magistrates’ assembly after the Paolo Borsellino killing, Borrelli rhetorically asked who would yet have had the courage to pose his candidacy to the DNA.
 In fact, judicialist magistracy had always opposed the creation of the Falcone-wanted DNA, the Falcone candidacy and the next Borsellino candidacy, until wanting them killed and killing them.  

For the 21 August 1992 Borrelli, the Flaminio Piccoli declaration that the Di Pietro life was in danger was a suggestion and an intimidation.
  

The 22 August 1992 Borrelli declared, as reply to a Bobo Craxi letter on the Avanti! on the Mario Chiesa frequentations of different magistrates of the Milan PO Pool, that they continued their work for discovering truth and reaffirming the law primacy.

According the interview of Chiara Beria d’Argentine to Borrelli, published on the 1-6 September 1992 L’Espresso, the citizen Gherardo Colombo had proposed that all the politicians responsible of “corruption and concussion” give back the [already spent for political activities] illegal financing and retired from politics in exchange of pardon.
 Borrelli did not specify whether the proposal was valid also for the thousand billion liras of illegal financing of the PCI/PDS, of the Catholic Lefts, of the Milan Church.  

The 22 September 1992 Borrelli declared his opposition to the Martelli decree on impound and eventual confiscation of illicit goods of defendants for corruption, concussion, peculate and office’s abuse. In fact, Borrelli declared that if suspects were stricken in their interests they would have not any more collaborate. For Borrelli, they wanted to ascertain facts, not recover “crumbs”.
 In practice, the Milan PO wanted to strike and to oblige to disappear only the targeted politicians. 

For what Borrelli declared on the 27 November 1992 Corsera, in the interview he released to Adriano Sollazzo, the arrested citizen deserved to be freed only when he/she had become unreliable relatively to the milieu where he/she operated.

For what Borrelli declared on the 27 November 1992 L’Unità, in the interview he released to Marco Brando, they did not arrest for getting confessions. They freed when confessions were got.

The 4 December 1992 Borrelli expressed his opposition, as already affirmed the same day from the Milan magistrates’ assembly, to the political control of Prosecutors as suggested inside the Parliament’s Bicameral Commission.
 Prosecutors wanted State salaries but not State controls. And they wanted to continue to control all magistrates, what they called “magistracy independence”. 

According the interview of Chiara Beria d’Argentine to Borrelli, published on the 13-20 December 1992 L’Espresso, the immediate diffusion to media of the interrogatory minutes and other elements for defaming people were not work of Prosecutors. For Borrelli, inquired people diffused them for defaming themselves and other people.
 

For the 16 December 1992 Borrelli the GW to Craxi was due because for illegal financing of 37 billion liras he ought to know.
 Borrelli did not explain why PCI/PDS, Catholic Lefts and Milan Church leaders ought, on the contrary, not to know.   

For the December 1992 Borrelli, to the Palermo Conference “Clans, what to do”, the killings of the DNA Director candidates Falcone and, later, Borsellino had dissolved the design to create a real National Super-PO against Clans, what for him (as for all other judicialist magistracy) was positive.
 In fact, it would have subtracted power to the fiefs of the single Chief Prosecutors and Prosecutors.    

For the 25 January 1993 Borrelli, the project of Parliamentary Inquiry Commission on Politics Illegal Financing would have risked to rise a great cloud of dust.
 In practice, he was firmly against it. Was it his business?

For the 25 February 1993 Borrelli, it was simply incredible that the Justice Minister Giovanni Conso had dared to release certain comments on a certain case without consulting him.

The 7 March 1993 Borrelli read to the press a communiqué signed from all the Prosecutors of the Milan PO Pool, which censored the Conso decree of depenalisation of parties’ illegal financing.
 The decree was retired.  

The Borrelli declaration to the 12 March 1993 L’Europeo informed that for him the trials on TV were not public pillory. On the contrary, for him, they were due administration of penal justice in front of people.

The 29 April 1993 Borrelli announced that his Office would have raised in front to the Constitutional Court the conflict against Parliament, guilty of having denied certain (the Milan ones, while the Roman ones were accepted) authorizations to proceed against Craxi. For Borrelli, Parliament would have invaded the competence of the judiciary authority.
 

The 30 April 1993 Borrelli denied favour to Fiat. He admitted only an agreement for meeting the Fiat managing director Cesare Romiti. Borrelli commented that a group with more than 1,100 around the world would have colluded with politics.
 Anyway, normal managing directors were jailed, and only later interrogated, without agreeing meetings. Fiat was Fiat.     

For the 28 May 1993 Borrelli, the Rome and Florence bombs were a warning to limit their inquiries.

According the interview of Renato Pezzini to Borrelli, published on the 2 June 1993 Il Messaggero, rebellion against parties’ illegal financing came from entrepreneurs, it didn’t from politicians.
 What did not explain why entrepreneurs wanted to finance political parties only illegally. Borrelli confused different aspects and deceived. The arrested entrepreneurs were well happy to confess everywhere Prosecutor wanted, for being freed. And for being freed the must declared to have been obliged to pay. Later they cursed they could not work anymore.  

The intervention of Borrelli to the 3-5 June 1993 Convention on Prosecutors role boasted that when the June 1992 Constitutional Court had graved the Vassalli-Pisapia Code approved from Parliament, the Constitutional Court had reaffirmed that primary goal of trial is the truth research.
 

According the interview of Dario Cresta Dina to Borrelli, published on the 13 June 1993 La Stampa, they wanted to go ahead and to arrive as soon as possible to the condemnation of the suspects. Di Pietro, at the ANM congress had reproposed his point for the definite purge of the targeted political fractions and politicians. For Borrelli, the same politicians asked them how to come out from the earthquake the Milan PO investigations on political financing were producing. Borrelli insisted on the definite purge of the targeted politicians.

For the 13 July 1993 Borrelli, the Il Sabato dossier on the Di Pietro corruption was a collection of gossips, insinuations and slanders.
 Strangely, such a reactive Prosecutors did not denounce it.  

The 15 July 1993 Prosecutor Borrelli rejected the numerous allegations of illegality and arbitrariness moved from layer Giovanni Maria Flick to the Milan PO and more generally to the illegal financing inquiries.

According the interview of Piero Colaprico and Luca Fazzo to Borrelli, published on the 22 September 1993 Repubblica, there had been no previous favouring of the PDS and no present intensification of investigations.
 

According the interview of Bernardo Valli to Borrelli, published on the 17 November 1993 Repubblica, even if trial lacked, the process Casani, despite only Cusani was tried, was a process to the targeted politicians.  Anyway, for Borrelli, by the [illegal] publicity of the investigative acts, the great public trial had already been made, and the formal condemnation of suspects and defendants was de facto irrelevant.
 The parties ought to be eliminated, had been de facto already eliminated.

For the 22 November 1993 Borrelli, they were not responsible of the results of the administrative elections. They would had only favoured and judicially channelled what was happening.
  

According the interview of Giampaolo Tucci to Borrelli, published on the 10 December 1993 L’Unità, if the judicial power grew its weight, this happened because the other powers progressively weakened.
 

According the interview of Goffredo Buccini to Borrelli, published on the 20 December 1993 Corsera, those who wanted to pose their candidacy to the general elections should carefully examine themselves. Only if they were “clean”, they could go ahead sure.
 

According the interview of Cinzia Sasso to Borrelli, published on the 14 January 1994 Repubblica, citizens had been already adequately informed from the magistracy investigations on the global characteristics of the purged political class. For what concerned the defamation by media, for Borrelli it was not Milan PO responsibility for instance the custom of the GWs by media.

According the interview of Goffredo Buccini to Borrelli, published on the 12 February 1994 Corsera, the arrest of Paolo Berlusconi and the opening of a path could drive to D’Alema had been, independent from the Berlusconi entering the field and from the general elections. Borrelli excluded any intensification of inquiries since the general elections.
 In fact, they concentrated.  

For the 13 February 1994 Borrelli what for Paolo Berlusconi was a normal commission would have been actually corruption, what would have justified his arrest, despite the facts were very old.
 The corruption neither resulted, either from the historical or from the judicial point of view.  

According the interview of Goffredo Buccini to Borrelli, published on the 11 March 1994 Corsera, it was false the Silvio Berlusconi claim that Gherardo Colombo had arrested his brother for political reasons. For Borrelli, Silvio Berlusconi agitated because his consciousness was not absolutely clean.
 

According the interview of Vincenzo Tessandori to Borrelli, published on the 23 March 1994 La Stampa, they should continue to go ahead because overall bureaucratic corruption was yet entirely well alive.
 

According the interview of Indro Montanelli to Borrelli, published on the 13 April 1994 La Voce, the Milan PO was well intentioned to go on with its judicialist campaigning.
 

According the interview of Giuseppe D’Avanzo to Borrelli, published on the 19 April 1994 Repubblica, Borrelli was contrary to all political control on Prosecutors. They needed to remain uncontrolled for arbitrarily choosing which judiciary policies to pursue.
 

According a declaration of Borrelli, published on the 1-7 May 1994 Panorama, citizens had an endemic rancour relatively to power, a vengeance anxiety fulfilled from the Prosecutors action. On the contrary, for Borrelli, ethical renewal should come out from each individual.
 

According the interview of Goffredo Buccini to Borrelli, published on the 1 May 1994 Corsera, the refusal Di Pietro and Davigo to participate to the Berlusconi government was opportune for avoiding each possible identification between the new political course and the Milan PO Pool values.

The 10 May 1994 Borrelli declared that he was not candidate to the place of Secretary of the PDS, party with which he had never had relations of any kind.

For the 16 June 1994 Borrelli the Citaristi arrest, on Colombo request, was necessary because Citaristi would have not collaborated with justice [what was false, since he admitted all truthful accusations and even anticipated them by complete list of DC illegal financing] and made non-transparent games.
 Actually, Colombo had confused names and facts for arbitrarily supposing Citaristi possible responsibilities in events with which he neither had any connection. Citaristi was arrested, because the leftist Colombo wanted to arrest him.   

For the 14 July 1994 Borrelli, the Biondi decree was of possible unconstitutionality.

According the interview of Luca Fazzo to Borrelli, published on the 16 July 1994 Repubblica, the Biondi decree weakened investigation founded on arrests for getting confessions.
 

The 2 August 1994 Borrelli wished that the numerous arrests of Fiscal Police officers realised from his Office restored the credibility of the Fiscal Police.

According the interview of Piero Meucci to Borrelli, published on the 17 September 1994 Mondo Economico, Borrelli defended the “Di Pietro bill” of Cernobbio, which wanted to give to the Milan PO wide discretionary powers for a “political solution” of illegal financing.
 Inside technical mechanisms of collaboration substantial benefits, wider judicial bargaining and harder punishments for “corruption”, it was possible to give absolute arbitrariness of behaviour to POs, for getting the confessions they wanted and for saving and damning who/which they wanted.    

According the interview of Goffredo Buccini to Borrelli, published on the 5 October 1994 Corsera, the Milan PO were announced being ineluctably approaching to Berlusconi. There was also a personal and professional attach to the Justice Minister Biondi, a barrister.

The 6 October 1994 Borrelli, denounced from government to the President of the Republic for the crime of attempt against Constitutional organs, declared that he remained in magistracy and by the Milan PO. He declared that, for that crime, he could be condemned from 10 to 24 years prison.

The 21 October 1994 Borrelli thanked the CSM who had acquitted him from the government accusations of attempt against Constitutional organs. For the CSM, Borrelli had simply reacted to attacks from the PM and the Justice Minister.

According the interview of Pietro Colaprico to Borrelli, published on the 24 November 1994 Repubblica, the Milan PO had no intention to destabilise the Country by the GW to Berlusconi.

For the 25 November 1994 Borrelli, the GW to Berlusconi was a due act.

According the interview of Armando Zeni to Borrelli, published on the 1 December 1994 La Stampa, the Milan PO Pool Prosecutors were very shaken, disturbed, because the Cassation Court moved the General Cerciello trial from Milan to Brescia.
 Evidently, they could better control the Milan Judges, although also in Brescia Cerciello was heavily sentenced.

For the 6 December 1994 Borrelli, the Di Pietro decision to leave magistracy was certainly supported from suffered and grave motivations.
 

According the interview of Mario Consani to Borrelli, published on the 8 December 1994 Il Giorno, despite the Di Pietro resignation, they remained at their fighting place. Borrelli announced he would have renounced to his demand to move to Florence because in Milan there was the risk of a collective desegregation.
 

According the interview of Gianluigi Nuzzi to Borrelli, published on the 11 January 1995 Il Giornale, Di Pietro would have been more apt to positions as that of Police Head than to political ones. These latter would have been eventually good only after that kind of high administration experiences.
 

For the Borrelli declaration reported from the 17 February 1995 Il Sole 24 Ore, magistracy should continue to act relatively to politicians and real powers.
 

According the interview of Luca Fazzo to Borrelli, published on the 17 February 1995 Repubblica, the bill approved from the Deputies’ Chamber, which limited preventive detention, was unjustified. Borrelli declared also that there was no judicial-political-media plot against Fininvest.
 

For the 24 March 1995 Borrelli, the, for him, ethic crusade of the Milan PO Pool ought to go on infinitely. He asked more discretionary technical tool for Prosecutors and magistracy, as impunity for justice collaborators and wider judicial negotiation.
 Who would have controlled Prosecutors was a mystery, because they were uncontrolled and some of them absolutely untouchable.

For the 14 April 1995 Borrelli, Di Pietro would have denied too weakly the Berlusconi declaration that Di Pietro told him he was against the GW sent to Berlusconi in occasion of the UN Naples Conference. For Borrelli, Di Pietro was a defector because he was the actual promoter of the GW against Berlusconi and left magistracy before interrogating him.
 

For the declaration of Borrelli, to the 15 April 1995 Il Messaggero, if after 5 months from the GW the Milan PO had not yet sent Berlusconi to trial, this depended on the obstruction of the Berlusconi defence relatively to the Berlusconi Swiss accounts.
  

According the interview of Fabrizio Rizzi to Borrelli, published on the 22 May 1995 Il Messaggero, the Milan PO had not plotted for firing the Chief General Prosecutor Catelani.
 

According the interview of Roberto Leone to Borrelli, published on the 29 May 1995 Repubblica, the request of judicial Commissar for the other enterprises of the Milan PO Pool inquiries was never asked because they collaborated with its needs.

For the 29 May 1995 Borrelli, the Milan PO had asked the unprecedented measure of designing a judicial Commissar for Publitalia-Fininvest [for tutoring shareholders there were not] since the suspect of black funds.

According the interview of Stefano Zurlo to Borrelli, published on the 5 June 1995 Il Giornale, Di Pietro was not a corrupted magistrate but only a naïve. For Borrelli, perhaps Di Pietro was accused because he had reaffirmed his solidarity with the Milan PO Pool.
 

According the interview of Guido Tiberga to Borrelli, published on the 6 June 1995 La Stampa, when Di Pietro was yet a Prosecutor, Borrelli had no knowledge of his easiness with other people money and goods. Anyway, there was for him nothing of strange. Borrelli confirmed to have never mounted horses of Gorrini.

For what Borrelli declared on the 8 June 1995 Corsera, in the interview he released to Elisabetta Rosaspina, he reputed no possible that Di Pietro was responsible of misconducts.

For the 16 June 1995 Borrelli, he had never condition Di Pietro. For Borrelli, there was concentric attack against the Milan PO, better against the entire magistracy.
 

According the interview of Luca Fazzo to Borrelli, published on the 9 July 1995 Repubblica, the Berlusconi denunciation on the Milan PO 130 violations of the examining secret against him, was only a provocation. For Borrelli, there was a confusion on the examining secret, which had not the function to tutor the inquired citizen but only investigations.
 As to tell that the examining secret was violated for favouring “investigations”, alias the destruction of the target.

According the interview of Silvano Costanzo to Borrelli, published on the 4 September 1995 La Stampa, the position of Di Pietro against amnesty was a positive fact. Borrelli, suddenly become naïve, told he did not know whether there were yet cartels of public works and illegal financing, but that he was sure on the persistent bureaucratic corruption at low and medium level.

The 7 September 1995 Borrelli showed not to have appreciated the Constitutional Court sentence which declared that the Constitutional independence of magistrates was referred only to Judges, not necessarily to Prosecutors.

According the interview of Luca Fazzo to Borrelli, published on the 16 September 1995 Repubblica, Borrelli claimed his right to inspect Justice Ministry Inspectors. He told he had asked the Justice Ministry to know the Minister disposition of charge to Inspectors and all the documentation collected from Inspectors in their inspections to the Milan PO.

According the interview of Daniele Vimercati to Borrelli, published on the 22 September 1995 L’Indipendente, for Borrelli the Prosecutors of the Milan PO were the best there was then in Italy. He excluded to have saved the PCI/PDS. For Borrelli, the Mancuso Inspections contributed to raise clouds of dust against the Milan PO.
 Nobody ever asked to the Milan Prosecutors why they had so carefully saved certain fractions of the DC Left, overall the para-Dossetti ones.

According the interview of Silvano Costanzo to Borrelli, published on the 3 October 1995 La Stampa, Borrelli declared that the taping of the Craxi telephonic flows with Italy was indispensable for controlling the relations of the wanted Craxi with political and media world, relations which could imply connivances. For Borrelli, the telephonic conversations between the Craxi wife and the Berlusconi wife were for instance relevant for the determination of the Bettino Craxi punishment if condemned and for the decision whether prolonging the arrest request. For Borrelli, the contents of the tapings were made public from the Craxi defence.

For the 18 October 1995 Borrelli the disciplinary action promoted from the Justice Minister Mancuso on the first GW against Berlusconi passed under his feet. 

According the interview of Goffredo Buccini to Borrelli, published on the 17 January 1996 Corsera, when the Chief General Prosecutor Beria d’Argentine warned Borrelli on the friendships Di Pietro could have in the IT sector, Di Pietro denied, with Borrelli, all personal interests and profits.
 

The 18 February 1996 Borrelli denied to have asked the Paolo Pillitteri help for becoming Milan Chief Prosecutor. For Borrelli, Bobo Craxi suffered of para-amnesias, phenomena of false memory.
 

According the interview of Luca Fazzo to Borrelli, published on the 14 March 1996 Repubblica, there was no pre-electoral anti-Berlusconi meaning in the strike against the Rome judiciary offices for accusing Senator Cesare Previti of corrupting Rome magistrates on Berlusconi account.

According the interview of Goffredo Buccini to Borrelli, published on the 14 March 1996 Corsera, magistracy was less corrupted than other institutions’ sectors, even if reality was variegated, for Borrelli.
 

The 21 June 1996 Borrelli declared against the President Scalfaro request to abolish the crime of office’s abuse. For Borrelli, it was indispensable, in many cases, for opening investigations could lead to more serious crimes.
 

According the interview of Chiara Beria d’Argentine, published on the 3 September 1996 La Stampa, the expansion of the “judicial control” was natural consequence of the disappearing of administrative and political controls on public goods’ management.

According the interview of Goffredo Buccini to Borrelli, published on the 17 September 1996 Corsera, it was not magistracy to have dictated policies but instead the other powers to have defected.
 

According the interview of Leo Sisti to Borrelli, published on the 26 September 1996 L’Espresso, it was irresponsible the Giuseppe De Rita image of Prosecutors intertwined with judiciary police and perhaps secret services.
 

For the 1 November 1996 Borrelli it was false they have been paid from Pacini Battaglia for giving him judicial cover.
 Actually, suspects, founded on the Pacini Battaglia tapings, were relative to Di Pietro. 

According the interview of Mario Consani to Borrelli, published on the 16 November 1996 Il Giorno, corruption was so endemic in Italy that one could think of a systemic corruption
 

For the 4 December 1996 Borrelli, it was false the PDS Senator Pellegrino point of view that POs were creating an institutional equilibrium with “control powers” in hegemonic position. For Borrelli, “magistracy” did not want to conquer power.
 

According the interview of Paolo Colonnello, published on the 8 December 1996 La Stampa, Borrelli felt near to the Calvary Di Pietro object of searches from the Brescia PO.

For the 4 January 1997 Borrelli, the institute of the agreed penalty should be extended to all crimes.

According the interview of Luca Fazzo to Borrelli, published on the 31 January 1997 Repubblica, it was possible, on the basis of the current Constitution, to abolish appeal trials, simply letting the Cassation Court appeal.

The 3 February 1997 Borrelli categorically denied inquiries on Berlusconi for suspects of Clans connections.
 

According the interview of Luca Fazzo to Borrelli, published on the 9 February 1997 Repubblica, the arbitrariness of penal action, formally inexistent, ought to remain privilege of the POs without any political control.

According the interview of Goffredo Buccini to Borrelli, published on the 8 March 1997 Corsera, the accusation of Cossiga to the Milan PO, for Cossiga guilty of not respecting rules, should be rejected. On the 27 February 1997 Il Giornale, the transcript of a tape of the 21 November 1993 telephone call of President Scalfaro with the managing director of the BPN Carlo Piantanida was published. Piantanida was taped because suspected or inquired for the 2,000 billion liras bankruptcy of the financial company Sasea. The article 7 of the law number 219 of 5 June 1989 prohibited tapings and searching of the President of the Republic. For Borrelli, law did not prescribe what to do of those casual and penally irrelevant tapings. For the then Justice Minister Flick and for Cossiga, they ought to be destroyed. The Milan PO deposited the transcripts of the taping with the acts of the Sasea trial.
 

For what declared Borrelli to the 20 April 1997 La Stampa, the Boato draft of the Bicameral Commission was useless for improving the judiciary service. For Borrelli, it was necessary to increase the discretionarity of Prosecutors also from the point of view of giving them the formal possibility not pursue minor crimes.
 

The 10 May 1997 Corsera reported the Borrelli declaration that he knew nothing on Masonic belonging of his Prosecutors. A Sisde dossier had referred on Hebraic politics influences on the political purge enquiries and on the possible belonging of Milan Prosecutors to Masonic covert lodges.

For the 17 May 1997, that was a worrying moment. The Justice Minister Flick had decided to promote the disciplinary action against the Milan Prosecutor Francesco Greco. He had declared that the Centre-Left government was doing what even Craxi had dared to do. Flick had promoted another disciplinary action against the Milan deputy-Chief Prosecutor D’Ambrosio. He had declared that it was not anymore clear whether the guilty people were their [political] inquiries’ defendants or the Prosecutors had discovered them.
 

According the interview of Cinzia Sasso to Borrelli, published on the 3 July 1997 Repubblica, Borrelli did not agree with the Brescia Appeal Court sentence, which acquitted entrepreneurs while condemned the Fiscal Police officers would have obliged them to pay. For Borrelli, if a great entrepreneur pays, it is because he/she has convenience to pay, so he/she is guilty of corruption.

According the interview of Chiara Beria d’Argentine, published on the 29 July 1997 La Stampa, Borrelli declared his agreement with the Palermo Chief Prosecutor Caselli opposition to the accusatory reform of the article 513 of the Penal Procedure Code. In practice, Borrelli wanted that justice collaborators and witnesses declarations were not repeated during trial were equally valid for deciding a case.
 Borrelli was for the full preservation of the inquisitorial trial, where evidence is formed outside the parties’ confrontation, is built from police and Prosecutors. It was the eternal war against Parliament, also by the judicialist use of the Constitutional Court, each time it introduced o reintroduced the accusatory trial. 

According the interview of Paolo Foschini to Borrelli, published on the 17 August 1997 Corsera, D Pietro was victim of a real rank fury.
 

According the interview of Luca Fazzo to Borrelli, published on the 11 September 1997 Repubblica, a Deputies’ Chamber positive reply to the Milan PO request of arresting Previti was a moral duty. Facts were old, but, for Borrelli, Previti could pollute evidence and reiterate the crime. He was suspected of having corrupted Rome magistrates.
 Actually, the Milan PO hoped in getting some confession against Berlusconi, what it did not had. Even the Previti guiltiness was not at all proved, apart from that he was a very successful and well paid Rome lawyer. 

According the interview of Paolo Colonnello, published on the 21 December 1997 La Stampa, judiciary always deployed a substitution function. For Borrelli, it was its task. Nevertheless, he declared that they had never had any political goal.

According declarations of Borrelli published from the 7 April 1998 Repubblica, the Bicameral Commission wanted to reduce the magistracy role relatively to institutions and to the Country. For Borrelli, there was the will to reduce tools and incisiveness of Prosecutors. For Borrelli, the political class was intolerant of the “magistracy controls”.
 It does not seem that simple civil servants, as magistrates were, liked Parliament control. 

For the 9 May 1998 Borrelli, the Berlusconi request to the Justice Minister Flick to send an Inspection to the Milan PO was a subversive request. Berlusconi had protested because he had known to have been put under inquiry for the supposed corruption of Rome magistrates.
 After the pre-electoral strike, formally not against him, the Bicameral Commission strike arrived.  

The PCI/PDS crimes must be covered 

The “communist”
 Tiziana Parenti was obstructed from the subversive cell of the PO

On 27 February 1993, there was the first report of a PDS bank account used for illegal funds.
 On 1 March 1993, the PCI/PDS financing and business structure functionary Primo Greganti
 was arrested.

Tiziana Parenti was evidently judged to have very good references because she had the card of the PCI before entering magistracy in 1980, and she was traditionally linked with milieus of the Far Left. From 1987 to 1992 she was Prosecutor in Savona. Got to be transferred to Milan, she was assigned by the political Pool and specifically charged to enquire on the red-path of the arrested, but non-collaborating, PCI functionary Pino Greganti. It was meaningful that a Prosecutor with references apparently pro-PCI was assigned to investigate the PCI, also if there was anyway the tight control of Di Pietro, not a leftist but well knowing the political rules and limits of the political purge. So, Parenti became the fourth full time and stable Prosecutor of the political Pool. Evidently there was the intention she remained inactive. The perception she had not that intention was the cause she was put in relative isolation, and that she was de facto exclusion from certain acts on which she had responsibility. In fact in spite of her formal responsibility of the ‘red-path’, Di Pietro interrogated Greganti without either telling her it. Greganti ought to be even protected from himself if he had ever decided to confess and/or to give in some way some information. Parenti was also excluded when the position of PCI functionary should be discussed in court. If she had need to learn, she would have been invited to be present. If the had revealed inept she might be transferred to different Pool of the PO. Her only ineptitude was that she wanted to investigate and that her investigations were immediately successful. It was a problem of quality. Her work quality was that of a normal Prosecutor, not that of a PCI/PDS militant. Simply D’Ambrosio wanted she archived the position of Greganti, and naturally avoided all other investigation on the PCI/PDS. What he asked her directly and explicitly. The hypocritical D’Ambrosio argument was that only Communists supported the PO action, and consequently they ought to be saved. She refused to archive the crimes of Greganti telling clearly to D’Ambrosio and Borrelli that if they wanted to save Greganti they ought to do it without her collaboration.
 In July 1993 she went by Borrelli and D’Ambrosio with the material she had collected against the PCI/PDS treasurer, the MP Marcello Stefanini and the relative proposal of GW. She, acting according to tight legal rules, had registered Stefanini in the book of the inquired people. She had discovered pieces of evidence and needed to deep the investigations on the flows of funds arriving from East Germany, passing through Switzerland and arriving to the PCI/PDS administration. She was inquiring on key corporations, as the EUMIT, connecting the PCI even nearly directly to the DDR STASI
. Borrelli was immediately furious. In fact, for example, after fired Parenti, Occhetto will be secretly interrogated in Turin in 1999
, the EUMIT affair archived in January 2000 for prescriptions of the fiscal frauds, and no investigations on the EUMIT’s STASI tight connections (already known to the DIGOS, the political police) was ever developed
. A normal judicial act in relation to Stefanini, as the 24 August 1993 GW
, was considered as a mortal offence to the entire Pool’s work. She was accused, from the PO, to feel pleasure to persecute Communists
. Current custom of the PO was to decide collectively, as in a political party, and against all judicial rules, but following the tight rule that the national PCI ought not to be touched. The hopefully only superficial Investigations had just the function of permitting to keep the PCI/PDS under blackmail, nothing more. In fact, just known the Stefanini condition of inquired, the PDS exploded against the Milan Pool, which had dared to publicly suggest that the PCI/PDS was not immaculate. In September 1993 when the PDS central headquarters were searched, immediately Occhetto denounced it was a plot. Evidently it had superior protectors because immediately Borrelli declared that there was no intention to send GW to Occhetto and D’Alema.
 This implicit reaffirmation that the he-couldn’t-not-to-know-principle was for the CAF, and later for Berlusconi and collaborators, but not for the PCI/PDS was a Borrelli further judicial abuse. It was a further public stating that the Milan PO action was essentially political. An honest and correct Chief-Prosecutor cannot know whether there would be necessary to investigate the PCI/PDS heads. A confident PCI did not care, in September 1993, of violating the police seals on PDS files in Rome, inside the same PDS headquarters, and subtracting judicial evidence against itself. Occhetto had also declared that a prosecution against him and the PCI/PDS leadership would have been a coup d’état.
 But there was evidently a game of pressures concerning the PDS. Because rumours from the Milan PO continued. And Occhetto decided to meet Di Pietro on 5 December 1993, officially for ‘explaining’ Di Pietro that the accusations-rumours were unfounded,
 actually for getting the Milan PO nulla osta for being put in central office after the 1994 general elections.  In fact there was no formal verbalisation of the meeting. Di Pietro assumed the role of confessor, or of cell- or station-head of some superior entity, of the PDS leader, not certainly that of a Prosecutor.  An ex-cop and simple Prosecutor had become the political interlocutor of the main Italian survived party, a 16%-votes-party chosen for replacing the destroyed ones. On 27 September 1993, the Milan political Pool intercepted and blocked the Parenti request for lifting the parliamentary immunity to Stefanini.
 More generally Borrelli and D’Ambrosio refused to sign the judiciary and legal acts necessary for the prosecution of the investigation on the PCI/PDS. Borrelli and D’Ambrosio were in constant touch with Violante, the PCI/PDS judicialist fraction leader, militant magistracy organised and then also Anti-Mafia Commission President. Borrelli also tried subtly to blackmail Parenti because he had released an interview to a local radio, of which Borrelli had the tapes, what indicates that when he wanted to know the businesses of his prosecutors he knew them. In fact only the anti-CAF Prosecutors had, for some mysterious reason the right to release interview and briefings everywhere, while he suggested that Parenti might have been submitted to some disciplinary measure, naturally only if she had not been sufficiently submissive.
 On 28 August 1993, the Parenti dissent on the protection the PCI/PDS enjoyed from her colleagues, and her isolation, was public
. The pro-PCI/PDS D’Ambrosio declared openly that Parenti was not politically aligned with the Pool, as he was speaking of the cell of a political party, what the political Pool was, also if not identifiable with any Parliament or extra-Parliament party. It was an occult cell. The decision of the cell was to archive the investigation as soon as possible. What was formally requested on 4 October 1993 to the GIP
. On the other side D’Ambrosio had already warned Parenti not to act against the PCI/PDS because this party assured the political consensus to the Milan [anti-CAF] investigations
. The Greganti-case, the case of a very valuable but obscure party functionary without any political role, ought to remain the symbol that also the PCI/PDS had been investigated. Actually the difference with Chiesa was that Chiesa was the programmed start of the assault to the PSI, while the non-programmed Greganti the end of investigations against the PCI/PDS. On 11 October 1993 Parenti was excluded from the PCI/PDS-Greganti case
. On 14 October 1993, Greganti was released
, also if he had not confessed, contrarily to the usual custom. Or, it was released exactly for this reason, because a confession, also if improbable since the Greganti personality, would have been very embarrassing, for who wanted to avoid al serious problems to the PCI/PDS leadership. There was only the GIP Ghitti, also in other occasions a bit extremist, 19 October 1993 refusal to archive the PCI/PDS-Greganti-Stefanini case
. Whether it was a pure roles’ game for keeping the pressure on the PCI/PDS, or a real Ghitti opposition whatever the real reason, this did not obstruct the cell and PO will. The massive evidence about the illegal financing of the PCI /PDS from Eastern countries was forgotten, further evidence made to disappear, even more productive investigations as the Italian PCI/PDS illegal financing never really started. The Prosecutor Ielo finally archived the PCI/PDS inquiry in 1996. The then MP Tiziana Parenti, expressed in a speech of 16 October 1996, that the Prosecutor Ielo ought to have decided to archive the investigation against Stefanini-PCI/PDS Treasurer either for inexperience or for malice. Parenti noticed that the Ielo justifications, for supporting the inquiry archiving request, for such a wide and nearly complete investigation, were very modest and risible. Ielo, as usual for militant Prosecutors, denounced Parenti for the opinion her had expressed.
 Only secondary agents of the illegal structure of PCI/PDS illegal financing remained slightly touched from the Milan investigations, while the PCI/PDS leadership and the main PCI/PDS apparatuses were saved. It was sufficient not only not to apply the anti-Craxi principle, they couldn’t not to know, but even to use evidence already collected. Borrelli abiding the psychological war technique of his PO, the illegal diffusion to the press of secret inquiry material, and even invented one, relative to the political purge, was very upset that material relative to the investigations on the PI/PDS had been diffused in 1993. He tried, in that occasion, by a reserved letter to his political Prosecutors, to discover who was responsible of the illegal act.
 He showed again the discriminatory nature of the action developed from his PO. Anyway it was D’Ambrosio that that publicised, after a month, that Parenti had sent the GW to Stefanini, while Parenti had preserved the absolute secrecy of the act sending it to Stefanini by post, not using theatrical, as the other Prosecutors did, police officers announced to media. The ex-PCI and -La Rete leader declared at end October 1999, that the Parenti GW, or perhaps its making public, had accelerate his death, verified in December 1994.
 On 15 December 1993, Parenti was moved, on her request since the climate of the political Pool, to different sector of the PO, with even an improvement of professional status
. What showed the political pool had no professional argument against her, just her not finiteness relatively to the selective political purge. In this way the PCI/PDS inquiry might remain in the careful hands of the politically orthodox Prosecutors.
 

The method followed from the Milan PO when not obstructed from occasional independent Prosecutors as Parenti followed other patterns. If for the anti-CAF campaign the mechanism confession-arrests-confessions, spiced by media defamation, was fixed scheme in the case of the PCI/PDS evidence and piece of evidence ought to be avoided, minimised, suppressed. A new manager, Nino Tavaglini, of one of the most dynamic Emilia-Romagna Coop, Unieco of Modena, told to the Milan PO how he was convoked in Rome from the PDS new Administrator Stafanini. But instead of in front of Stefanini he found in front of D’Alema. D’Alema told him that the party had helped him in businesses, and now it was the party to need a certain sum, cash and as soon as possible. Probably a normal Prosecutor would have assumed the testimony as a piece of evidence, insufficient by itself but equally a possible truth. Clearly the other personages denied. Tavaglini insisted. The Milan Prosecutors concluded he was a liar. Tavaglini was immediately isolated from his old comrades, condemned to civil death, consequently not getting any advantage but only material and psychological damages from his testimony. The same testimony against Craxi would have been immediately distributed to the press and evaluated in opposite way than in the D’Alema case.
 But material evidence, when the PCI/PDS was involved, was not more carefully used. When the Organised Criminality Central Investigative Office of the Berlin Police sent, on 23 March 1994, a detailed report on the before referred EUMIT, the Milan PO avoided to use it. This despite the report analytically referred on the illegal mechanism of fund escape from the ex-DDR and relative Italian connections. The same behaviour was typical for all the other material evidence connected to the foreign transaction of the PCI/PDS, probably also because the possible crimes were considerably more serious than fiscal frauds and illegal financing.
 

These and other Milan PO behaviours were presented (also from Italian judicialist moralists [Alessandro Galante Garrone] and commentators of the main press [Enzo Biagi], while the war machine had already been reoriented and refocused against Berlusconi) as the Milan political Prosecutors progression, step after step, in their careful application of law without any discrimination and any favour to anybody.
 Biagi had already written, in August 1993, at the time of the public polemic on the refusal of the Milan PO to really inquiry and prosecute the PCI/PDS, that since everybody knew that the PCI received funds from Moscow, so, for some logical prodigy, the question was irrelevant.
 Actually it was not only and mainly a problem of funds from Moscow. 

On 22 May 1999 the 331 page motivations of the sentence of the first-round trial against Pino Greganti, the PCI/PDS financial and estate property sector functionary, were deposited. For the court, Greganti had lied. His foreign baking accounts were used also for illegal PCI/PDS financing, and the used techniques of illegal financing were the same of DC and PSI.
 Nevertheless the Milan PO never prosecuted the PCI/PDS leadership, contrarily to the PSI and DC ones, and it was not power of a court to sentence citizens had not been inquired. What means anyway that even from the censored material of the slight investigations of the orthodox Prosecutors was evident that the PCI/PDS had been object of protection from the PO, in the opinion of a Milan court.    

Greganti continued his usual business activity. Despite running trials, and provisional sentences, he had the passport, privilege generally not accorded to the other Italian citizens with running trials. In the early November 1999 he was in Cuba, in touch with rulers of the PDS/DS, and well positioned in the Italo-Cuban trade and businesses, and, in the opinion of the AN MP Morselli, also well inside the illegal financing of the PDS/DS. He would have been receiver of funds allocated in 1998 from the Culture and Show Minister and deputy-PM Veltroni.
 Anyway fortunately for Greganti, who was just a valuable and faithful functionary of the PCI/PDS illegal financing structure, prescription covered his supposed crimes. On 22 November 1999, he, PCI/PDS supposed bribes/ransoms to the Defence Ministry for getting the nulla osta-security and the usual stories of ‘red’ coops, black funds, bribes/ransoms, taking over of public contracts and sub-contracts, got the declaration of judicial prescription in Rome.
 Anyway the militant magistracy line of keeping the investigation at the lowest PCI levels, sacrificing just some non-first line protagonists, eventually some leader non-aligned with the judicialist clans, and avoiding the central leadership, the PCI/PDS exponents could cover central and local institutional charges. What frequently permitted them to damage and discredit national and local interests since their inaptitude, even considerably superior to the not extraordinary precedent political ruling class, and the corporative and private interest of their social base.  

On 6 March 2002, Greganti was finally struck by definite sentence to 3 years prison (of which 6 months already served), result of a judicial bargaining.
  

The Di Pietro sophisms about the protection he had guaranteed to the PCI/PDS 

For the then MP Di Pietro, the 1999 Lefts had nothing to fear about possible inquiry against them, because even if started the crimes would have been prescribed before the end of the trials. For Di Pietro it was not true that the Milan political Pool had not pursue the PCI/PDS, in fact it pursued an obscure, but important, party functionary as Greganti and Lombard communist leaders.
 In fact, the PCI Lombard politicians governing with the Craxi-PSI and near it were objects of prosecution. It may be read as a precautionary strike, a warning, against the entire PCI/PDS fraction inclined to pass to the Craxi-PSI. The reformist-PDS was stricken, the Stalinist one protected. 

The need to intimidate the PCI/PDS reformist current
 obeyed to the need to hamper the social-democratic, or also simply democratic, evolution of the PCI/PDS, what would have made it considerably less blackmailable from international and internal powers and apparatuses. The PCI/PDS reformist current had presented, in June 1992, a document to the PCI/PDS Direction claiming that it was wrong to sustain the thesis of the extraneously of the PCI/PDS to the illegal financing. The document remembered also that the PCI/PDS had needed relevant illegal financing since the abnormal growth of the expenditures not only for the apparatuses but even more for TVs and newspapers it controlled. The wide majority of the PDS Direction disdainly rejected the document. It would have been a contradiction of the judicialist take over of the PCI/PDS. Thanks to the situation created from the 1990s destabilisation and its accomplice role inside it, yet in its Congress of January 2000 the PDS/DS, yet strongly judicialist-controlled, refused all analysis on those facts, as on the judiciary persecution, on other powers’ accounts (Lefts included), against the CAF, while all the other political and interests’ components and personnel were generally consciously saved.
 Di Pietro had well worked, also in this case, against Italy and its political system modernisation. 

In addition, for Di Pietro, it was the October 1989 amnesty on party illegal financing
, to make impossible to pursue the PCI for example from the funds from Moscow.
 Apart from that the money from Moscow were only part of the PCI/PDS illegal financing, it was curious how Di Pietro knew that the crimes arrested at 1989, alias were covered from amnesty, if the Milan PO obstructed and blocked the investigation. Anyway if there had been a 1989 amnesty, did it not work for Craxi? Solved the PCI judicial problems with the 1989 amnesty, did only the Lombard PCI/PDS practice illegal financing, while the national one did not need it any more? Just Di Pietro come out with his historical arbitrary reconstruction, as for a prodigy all the political forces and MPs previously against the Parliamentary Commission suddenly declared, on media, in favour of it, with he only exception of the PDS and the other judicialist clans.
 The tale of evils and saint was rejected from the conscience of the less dishonest of the Prosecutors-saved old regime politicians. Anyway the laws on party financing, used for persecuting the liberal centre, included even formal provisions no party, not differently from all other provision, ever respected. Law prescribed that the corporations financed a party and the party accepted the financing would have both needed to sign a register by an apposite office of the Deputies’ Chamber. In addition the financed party had the duty to verify that the Directors’ Board of the Corporation had regularly deliberated the financing. Nobody ever did that.
 

In fact Di Pietro was simply lying, adapting reality to the need to justify the operation he led. The direct financing from Moscow did not stop at the time of the 1989 amnesty. Massimo Riva (in Oro da Mosca, Mondadori, 1999) calculated the direct financing from party to party (without businesses percentages, other State apparatuses contributions, etc.), and in the last decade only to PCI fractions (if the PCUS archives were complete
) from 1950 to 1990 in 889 billion of actualised dollars. The contributions to the Nenni PSI, before its break with Moscow, and other patries and fractions were outside this sum.
 An average financing of 21.7 billion liras per years was naturally largely insufficient to pay the elephantine PCI and parallel organisations’ apparatuses. The need of a party as the PCI might have had of some hundred billion liras per year.
 The yearly needs of the central DC, not a very centralised party, were about 80 billion liras
. For example, when in 1974 there was the gasohol affair (a vast fraud involving also bureaucracies and police apparatuses), and there was a rapid agreement for the parties public financing, nobody wanted a serious control on the real parties’ financing. DC and PCI were particularly decided in rejecting it. It was claimed that the DC feared the public discovery of its channels from the State industry, while the PCI the public show of its fund from the Soviet block.
 Nevertheless everybody knew that the PCI received funds also from abroad, and that the DC received funds also from the state industry, which nevertheless had financed all political party, and that the public funding of the political parties would have been a kind of official mask. Not casually the 1977 Radicals’ referendum against parties’ State financing, which was lost with 42% votes, was opposed from the entire party-system
. Even if everybody knew it was only the official mask for avoiding the confession of the wide illegal financing and a modern and public party financing, which, since the concrete characters of the Italian society, was strongly opposed from DC and PCI
. It was also publicly known that all entrepreneur in relation with public power, at all level, had to pay bribes/ransoms also to politics, in addition to those paid to bureaucracies and other apparatuses. The political system was such that the political sanction from people vote against particracy, bad-government, illegal financing, there was not
. Also because there was no alternative. No ‘opposition’ party was outside this system, as no magistrate. There was only who profited very directly and who profited equally, simply preferring eventually not to see what happened.  

The 1989 amnesty did not cover the practice of exaction, the bribes/ransoms, imposed from politics to enterprises, and in 1989 did not verify any reduction of politics costs. When, only on 4 October 1999, a protagonist, as defendant, of the Milan 1992/1993 investigations, the ex-DC Maurizio Prada, underlined, during a trial that also the PCI participated organically to the sharing since 1986/1987, his declaration were transmitted, in Prosecutor Paolo Ielo request, to the Milan PO. Prada declared that in 1992 it was not opportune for him to tell that because there was who inquired and who saved.
 Nevertheless the Chief Prosecutor was now, in 1999, the pro-PCI/PDS Gerardo D’Ambrosio.  

Actually, for example, already in 1993, in the proceeding on the Milan Tube, for which Craxi was sentenced
, Di Pietro had on Occhetto and D’Alema the same evidence than on Craxi. The ex-deputy-President of the Milan Tube, Luigi Carnevale, had declared that Occhetto and D’Alema, in connection with Marcello Stefanini, the PCI/PDS Administrator, knew everything on the Milan Tube bribes/ransoms. They where never charged.
 For Craxi, the enterprises had realised Milan Tube financed not only political parties but also Milan civil and religious boards. The news on illegal financing were known, in this case, from two year before the Milan PO decided to intervene against the political Centre, in the context of the purge operation.

Anyway, in the rare cases in which the PCI was investigated there were not the Craxi-Milan-style media defamation, incrimination and speedy trials, indispensable for rapidly liquidating Craxi and the PSI. For example on 26 October 1999, the Rome GIP Claudio Tortora acquitted 30 defendants accused of supposes bribes/ransoms of billion liras from the State Rails to DC, PCI and PLI because anyway the supposed crimes were expired.
 

The PCI/PDS holding’ galaxy, illegal party financing and the inevitable criminality connections presented as different and superior morality 

PCI/PDS financing as holding and fraud system  

The existence of a PCI holdings’ galaxy was universally known in Italy since 1944/1945, and clearly it did not vanished with the 1989 amnesty on illegal financing. Using both the institutional presence of the PCI/PDS and normal business techniques as charging an enterprise of debt and later making it to declare bankruptcy, and other illegal tricks, the relevant financial needs of the PCI/PDS were satisfied. Naturally the official truth was that the PCI self-financed selling sausages to his militants and sympathisers at the l’Unità feasts, and by the party-cards fees and generous offers of its members. It would be as to believe that later Di Pietro paid his political activity by his private and his single supporters funds. However, key juridical point of the Law 2 May 1974, n. 195, on the State contribution to political parties financing prohibited all kind of financing from corporations with more than 20% of State shares. Private corporations needed that their legal boards deliberated the financing, and it needed to be registered in the budget. Individual firms, foundations and association might contribute for a maximum of 5 million liras, and in case of higher contributions they would have been declared to the Presidency of the Deputies’ Chamber. The then PCI Senator Cossutta, relater, for the PCI, of the law, the same day had invited the PCI Senators to vote in its favour, on 17 April 1974, had met the East German shareholders of the EUMIT, a PCI-STASI corporation, for agreeing the mechanisms of illegal financing. He had declared that day in Senate that the law would have overcome the temptation and the need of illegal financing. Nevertheless Cossutta affirmed that a juridical control on the parties respect of the law would have been unimaginable and inadmissible, and the fiscal control useless because easily avoidable. He affirmed that the control would have been a mass and democratic one.
 What mean that the PCI rejected explicitly all control.      

Already on 26 July 1978 MPs of the MSI-National Right had presented a parliamentary questioning relative to what written in a book, Vodka-Cola, publisher Vallecchi, about the PCI financial web, which would have fruited to the PCI, at that time, about 150 billion liras per year. This would have verified by companies PCI directly controlled, companies in co-ownership Italian-Eastern capitals, companies in co-ownership Italian-Eastern-Western capitals, companies having co-operated with the PCI in businesses with eastern countries, practically all the societies having been in relations with Eastern countries, Fiat included. The MPs had asked to activate the Fiscal Police about connected fiscal crimes, illegal currency transactions, and the clear falsity and contrast between the official PCI yearly budget and the hypothesised real entries. Nobody replied and nobody disposed investigations.
 And the 350 corporations’ list was even incomplete. The EUMIT there was not. The inquiry the book represented, under the signature of a mysterious Charles Levinson, was in reality a 31 May 1974 (a month after the law on party financing) SIFAR report on the PCI financing sources.
 

On 2 April 1980, in the following Legislature, the questioning was repeated, also in relation to the growing PCI operations abroad, which engaged the economic government activity abroad. Also this interrogation had no reply. The names of the societies, reported in the new interrogation had all been written inside the quoted book, and they had been already reported in the weekly OP of Pecorelli. On 28 July 1981 the MPs presented a bill proposal for the institution of a Parliamentary Commission. The proposal was never discussed. Rome Prosecution Office was interested to the question from the MPs. Also in this case there was no reply.

The firms quoted were relevant Italian enterprises with international presence and interests. They were practically all the Italian societies in relation with eastern countries, starting from Fiat, to the long list of societies of the PCI holdings’ galaxy. They participated to the part of the PCI illegal financing connected with the relations with eastern countries. The MPs classified the long list of societies in four categories, until 1978: societies directly controlled from the PCI, mixed Italian and socialist countries multinationals, mixed Italian – socialist countries – other western capital societies, societies co-operating with the PCI in businesses with eastern countries.  In the list of societies there was also the Giole, of the P2 head, Licio Gelli. Also Licio Gelli never denied this connection with the PCI, nevertheless totally normal if the Giole was in business with socialist countries. Also in this case no PM and minister ever provided any answer.

On 15 May 1996, two AN MPs presented the bill proposal of institution of a Parliamentary Commission about the business and the political parties bribing of Italian firms operating with Eastern countries
, which was never instituted.   

Businesses with the socialist, and later ex-socialist, countries were only one sector of the financing activity of the PCI/PDS. Public works, favoured from the PCI/PDS institutional position were a for of Italian illegal financing. For example already in 1993 Romano Tronci, the ex-manager of a PCI/PDS holding, Finimpianti, and enterprise for big public works, had confessed to Di Pietro that the PCI/PDS enterprise he had led had given to the PCI/PDS, until 1993, about 10 billion liras per year of financing. In 1993 the enterprise was expelled from the Co-operatives’ League and make empty of his funds until driving it consciously to the bankruptcy. Nevertheless the arrests for the supposed fraudulent bankruptcy were operated only on 7 July 1999, six years later, on Prosecutor Ielo, Greco and Nocerino initiative. At that time the judiciary action might have been only the usual custom of militant magistracy to use the Judicial function for its corporative interests. The sudden rediscover, in 1999, of the old red bribes inquiry, and presented to the press as such,
 and its rapidly disappearing from the media attention meant that is was a pure blackmailing initiative, of judicialist clans, against the PDS/DS, for bargaining in a reserved way some political ransom. 

Public works meant in the entire South, but also elsewhere, connections and sharing with organised criminality. Evidence there was from Sicily to the North Italy. Agostino Cordova the Chief-Prosecutor of Naples, where the PCI/PDS had a solid clientelist base and institutional force points, had underlined the collaboration between the PCI/PDS Coop and Camorra in the building sector. The Lefts’ Coops had delegated, with politicians’ agreement, one of its functionaries to represent them in front of Camorra.
 Nevertheless Cordova followed a globally prudent line, apart from some periodic verbal explosions and some meaningful inquiries, eventually striking only PDS marginal sectors. For Cordova, the PCI/PDS connections with the Camorra main bosses, as Carmine Alfieri, were made in full harmony with the DC.
 However the ‘wrong’ sectors of the DC were the only stricken and accused, in Campania as elsewhere, of having been the organised criminality representatives inside institutions. It was another case of political concurrency solved by the PCI/PDS political and/or criminal competitors eliminated by the PCI/PDS- and financial powers-linked magistracy.   

The direct appropriation of State funds, also without the cover of overpaid State works was equally largely diffused in the PCI/PDS case. Sofimer was a PCI/PDS cover-company of the PCI/PDS investigated from the Naples PO. Sofimer was created for intercepting State and public financing, and it intercepted it. Sofimer collected for example funds for the fight against AIDS, for some tens of billions liras, but without using them for that purpose. Its actual function is to pass the funds to the Left. Connected with the activities of Sofimer there was a certain Mrs Geriola, who was in directors’ boards of tens of societies. Nevertheless she was unknown to the tax authorities. The Lefts did not want their stealing of State funds was taxed. In the directors’ board of Sofimer there was a certain Fabio Carpanelli, very linked to the PDS top levels. He was investigated for Mafia-association. More generally Lefts and the leftist co-operatives of Campania were tightly connected with Camorra, as judiciary initiatives of the Naples PO showed.

Other technique for sucking State funds was for the PCI/PDS, not differently from the parties objects of judicial liquidation, the fund provision from the banking system, naturally without restitution. The technique was that of companies filled with money from the banking side, emptied from the party one, and later drove to judicial bankruptcy. A key personage of this kind of affairs was the financier Valerio Veltroni (the brother of the PDS leader), of the PDS financing area. A company linked to him and to the ‘restructuring’ of the enormous PDS debt, Gestival, was investigated near Rome. Another company, Italfin Brokers, of which Valerio Veltroni had been councillor until the early 1990s, made bankruptcy with debt of 1500 billion liras. Relevant part of them came from State or para-State banks, as the Cassa di Risparmio di Venezia. On Italfin Brokers there were investigations of the Venice guarantist Prosecutor Nordio, with considerable evidence of this Veltroni.

Not casually, the Dini Finance Minister (17 January 1995 - 17 May 1996) and Prodi Foreign Trade Minister (17 May 1996 - 21 October 1998) Augusto Fantozzi had been collaborator of the PCI/PDS corporation galaxy. He had been consultant of the Unipol
 group and other societies of the Leftist Co-operatives, and strategist, according to the AN MP Gasparri, of the relative financial frauds realised thanks to his connections with the financial world. The CONSOB, as other stock exchange and financial vigilance structures, did not watch over fictitious passages of hundred billion liras of Unipol shares, very likely used for illegal financing. The only replies of Fantozzi to the Gasparri accusations were pressures for inducing him to recede from his investigative attitude. Government avoided to reply to these accusations against its Ministers and supporting parties.
 

For the 8 November 1999 PM D’Alema, the fact that the 90% of the already numerically exiguous judiciary pursuits against the PCI/PDS concluded by acquittals was evidence of purity. In fact he riproposed the legend of the party financed by the militants and leaders, and of the Spartan style of life of the PCI/PDS/DS politicians, while, for him, the other parties politicians pursued personal wealth. For D’Alema there were only theorems about the PCI/PDS financing and it was nonsense to imagine a plot having kept hidden the PCI/PDS mechanism of financing.
 Actually, they were not hidden but simply not pursued contrarily to those of the liberal Centre. 

Anyway, the PCI/PDS conserved its ability to do real prodigies with accountings. In 1999, the FI costs for electoral campaigns had been about 35 billion liras with about 44 billion liras of State reimbursement. The PDS/DS costs about 2 (two) billion liras with about 30 (thirty) of State reimbursement. 2 billion liras for a European electoral campaign, for a then 17% votes party was a real prodigy. RC denounced costs of .75 billion liras and got a reimbursement of about 7.5 billion liras. The PdCI denounced costs for about .455 billion liras and got a reimbursement of about 3.4 billions. Also The Democrats of Prodi-Di Pietro-Parisi got similar prodigy with about 2 billion costs and about 13.5 billion reimbursement. Either these prodigies were of falsity, or there was no accounting rule for presenting such reports, or simply parties, and overall who denounced very reduced expenditures, continued to spend illegally because financed illegally. In fact, what was overall odd, was that, for electoral costs reimbursements, the whole of the parties had declared, in 1999, about 75.5 billion liras and self-assigned about 165.5 liras, 90 billion liras more. More than an electoral costs reimbursement, this was an electoral costs profit, apart from the only exception of the Radical Party (Bonino-Pannella list), which denounced costs of about 16 billion liras and got a reimbursement of about 14 billions.
 It would be curious if, inside a future new judicialist offensive against Italian politics, who denounced costs of 2 billion were ‘honest’ while who denounced costs of 35 billion were ‘corrupt’.  

Anyway when PCI/PDS militants and leaders violated the silence law on the PCI illegal financing and participation to the bribes/ransoms mechanisms, they were immediately marginalised. Clamorous case was that of the Turin and national PCI leader Diego Novelli. When Turin Mayor, he denounced, in 1983, PSI-PCI-Fiat illegal businesses he was fired from the PCI National Direction and substituted with the new Turin PCI leader Piero Fassino, both pro-Fiat and capable to avoid moralism. Publicly, Novelli was exalted as example of virtue. But acts are more meaningful than words.

Summarising, and as evidenced from careful research with relative massive original documentation
, the PCI/PDS ‘superior’ ‘morality’ was fed by a wide variety of illegal financing and fraudulent financing techniques, not different, apart from the tight KGB-GRU and STASI connections of the PCI, and apart from the Carli-Italcasse technique
, from those of the other political parties
. There is no evidence, apart from financing veins ceased since ‘historical’ extinction of the source, that they had not continued during the entire 1990s. They were:

1. The financing from Russia, and East countries, also after the formal cessation of the Soviet Union. What does not mean only the direct financing from the SUCP, which was far from being the main source (after WW2) of the PCI/PDS and its leaders, its functionaries and its apparatuses financing;  

2. The possession of a wide patrimony and cash as outcome of robberies, ransoms, expropriation of the Italian States properties, and other forms of fund rising realised during and immediately after WW2
.  

3. The international network of corporations of the PCI/PDS exploited the political connection with Socialist and ex-Socialist States and with the Italy’s enterprises in business relations with them. Percentages on the realised businesses were given to the PCI/PDS.    

4. The participation to the particratic sharing mechanisms of the contracts and sub-contracts realised on public works.

5. The illegal financing, not differently from other parties
, from State and private corporations, and from the banking system. This both at central and at local level, whatever the fraction
.

6. Frauds against the banking and financial systems, which in Italy meant State and savers. The PCI/PDS got, by its corporations, long-term loans at very low interest rates, also in times of very high inflation. Not only the real loans to give back reduced dramatically. Other ones were got for paying the previous ones and getting new funds. Inflation reimbursed loans. In addition there was the technique of emptying PCI/PDS corporations of their funds and later to let them to declare bankruptcy. It was an art resulted to have practised also a PCI corporation headed from the Walter Veltroni brother, Valerio. From the one side magistracy did not investigate these frauds. From the other side, the PCI was directly present, as all political parties, in the Directors’ Boards of the banks. 

7. The participation to the fraud against the State budget by useless colossal State industrial complexes finalised to the creation of false jobs and correlated mass clientelism, and to the parties financing.  

8. Funds from industrialists specifically finalised to get the social peace in their factories. 

9. The fiscal and financial privileges its Coops enjoyed. 

10. The possibility to move funds around the world, by its offices and banking accounts, not only in the so-called socialist, but also in Austria, Switzerland, Germany, Cyprus, Malta, London, Liechtenstein, and until the occult reserves of the party in fiscal paradises.    

Last but not least, as denounced also from the French Intelligence, and with the desperate awareness of the US one in Italy, the KGB used the PCI and its Coops and enterprises, which were present everywhere, also in the NATO bases, for its espionage activities. The Italian military Intelligence was impotent because, in the consociative climate of the 1970s and 1980s, it could not risk to discriminate the PCI enterprises when they asked the nulla osta security visa indispensable for being in business with, and even physically present inside, Italian and NATO bases. Consequently the PCI enterprises could accede even to the most secret military works and structures. What traduced in great and abnormal flows of news, coming from Italy, for the KGB.
 However, if the cold war was just a game, inside which Italy was obliged to the formal submission to the WW2 winners and apparent winners
, the fact that Italy tended to refuse the paranoia of the Intelligence and counter-Intelligence wars West-East was, perhaps, a form of legitimate reaction against the world powers. The Italian interests were different from the formally supposed and imposed.     

Around the 1989 Eastern block dissolution, relevant part of the PCI/PDS funds and investments demobilised from East Germany, and more generally from Eastern Europe, finished into a Malta financial company. Without that Scalfaro denied, Italian free press associated the architect Adolfo Salabé to those financial operations in Malta. Salabé was personage intimate of the SISDE, and also more and the family Oscar Luigi Scalfaro and daughter, during the entire Scalfaro Presidency. The DC-Rightist Scalfaro remained, also after his hyper-partisan (partisan pro-PDS) Presidency, furious opponent of the liberal Centre.
  

Cordova, PCI/PDS hero when did not investigate criminality and bandit when he denounced the Camorra control on Naples  

The Naples Chief Prosecutor Agostino Cordova had become such in 1992, with the support of the Lefts. His merits were evident. Following the usual pattern of militant magistracy he had avoided to pursue current crimes for developing political investigations. His target, from the small PO of Palmi, a small city of the South, became the Italian Masonry. His investigation, a kind of sociological research was without any judicial consequence apart from some persecuted people damaged but never sentenced. On the other side he let behind schedule, when he left Palmi, 18,000 dossier of serious crimes. The Cordova maxi-inquiry on masonry was closed in February 2001without any crime had been found. With such merits he might not avoid to have the full support of judicialist magistracy and of the political Lefts when he applied for becoming Chief-Prosecutor of one of the main, and most criminality controlled, Southerner centres, Naples.
 

Everything was right until the political purge against the liberal Centre and Centre-Left developed also in Naples, opening also there the judicial way to the PDS in office. The local power passed to the exuberant PCI/PDS leader Bassolino
. The PCI/PDS consolidated its links with Camorra, and mass media fall under the control of a powerful lobby of pro-PDS and pro-Bassolino journalists.
 From 21 October 1998 to 21 June 1999, Bassolino, while remaining Naples Mayor, became Minister of Labour and for South Development of the D’Alema Government.

For the ex-Statesman Paolo Cirino Pomicino, Bassolino could spread with clumsy amateurs after twenty years of obscure political careers, only because the Centre was judicially purged.
 

The Centre-Left Parliamentary majority and its Government refused to pursue Cordova when, in parallel with strikes of the Turin Chief-Prosecutor Maddalena on Il Giorno of 20 December 1996, declared that the 13th Legislature [1996-2001] Parliament was a Parliament of defendant. Consequently, for Cordova, as for other militant magistracy with other motivations, it was not legitimated to legislate on party financing. The Lefts defended this attack to Constitutional organs.
 But just Cordova dared to denounce that the Naples situation had not changed it was immediately contrasted with force proportional to the practical actions he was intentioned to pursue. Parties indifferent to Constitutional subversion became very sensible when magistracy touched their private interests. Just sectors of the Naples PO investigated the business and bureaucratic area, and the other sectors PCI/PDS-connected, the government’s Lefts discharged him.
 The strikes against him started in 1996. They were not only from the left side. Also the AN President of the Campania Region, Rastrelli, was in quarrelling with Cordova, since his obstructive attitude. 

The strikes followed the usual judicialist patterns. Cordova was attacked in various ways, also from Violante, the PDS judicialist clans’ head, before he became Chamber President. The CSM opened an investigation on Cordova. The ANM usually very reactive when militant magistrates were touched remained totally silent. In fact Cordova resigned from the ANM the second half 1996.
 A magistrate of Reggio Calabria, Boemi, attacked Cordova about facts repetitiously revealed as unfounded. Anyway it was a supposed outrage his family would have received from the local criminality. The Justice Minister Flick refused to assume any initiative against Reggio Calabria, as, eventually, against Naples.
 It was the evidence that it was a fight between different judicialist clans. 

In an interview to the 21 October 1996 Corsera, Cordova had defined Naples as the capital of illegality. The thesis was difficulty contestable. Also MPs, from the FI Giacomo Garra
 to the PPI De Mita
, to the Green Alfonso Pecoraro Scanio
, agreed with the definition. The Naples and the entire Campania region was founded on a Camorra fed from State funds, and well connected with politics, whoever was in office. Camorra and politics were also very active in the proposition of new projects of State works because they were permanent source of revenue for the region. And in that period Rome politics was financing the bankruptcy of the Bank of Naples, without any reclaiming of its top levels and its dependants. It was reduced in bankruptcy since the custom to provide clientelist financing, what concretely means, since the power change verified in Italy, overall the Lefts parties and their clients, in the 1990s.
 According to the denunciation of MPs, while State was saving the Bank of Naples with some thousands of billion liras, it continued to distribute funds to societies connected with the financing network of the PDS, with the inevitable Camorra interests intertwining.
 
But even more substantively what triggered the Violante and big press, starting with Repubblica, strikes against Cordova, had been the start, in 1995/1996, of the Naples PO investigations on the HSR affair. They had been induced from the Senator Imposimato denunciations, and had produced inquiries on the tight connections, on the HSR business, between Camorra and ‘red’ Coops.    

On 12 February 1998, in front of a parliamentary Commission, Cordova claimed that Naples magistracy was without sufficient instruments to contrast criminality. For him, the CSM, Justice Minister and Anti-Mafia Commission did not show particular interest in providing to the requests of more personnel from his office. He reaffirmed that the Campania territory was diffusely controlled from criminality, which operated actively in different economic sectors, overall where illegalities could produce high profits but be sanctioned from low penalties if discovered, as for example in the garbage sector. This diffused and unpunished control created the conditions for the criminality proliferation towards the bordering regions.

A dossier of 30 pages was prepared against Cordova, in the early 1998. It was prepared on initiative of the president of the local Penal Chamber, the barristers’ association, Botti, the barrister of the Mayor Bassolino, and another barrister, Brigante, near the Left and defender of many youngster of the PCI/PDS involved in the Naples’ Kickback-city investigations.  The goal was to obstruct the investigations against the Naples Mayor, the PDS Bassolino, his local government the connections between PDS and the Camorra. Having been Cordova in Naples for more than 4 years he became technically movable from Naples, eventually for environmental incompatibility. In addition, there is the will to discredit overall the work of another public prosecutor, Arcibaldo Miller, charged of the politically most delicate investigations, those on the BOC
 and the airport. There would have been contracts and sub-contracts let to the Camorra for the reclamation of Bagnoli and bribes for the PCI-PDS. In addition there would have been abusive occupations of buildings co-managed from Camorra and PCI-PDS militants.  The crime of Cordova was to have contradicted the Bassolino theorem of Naples in his second renaissance. In fact Naples remained capital of criminality and unemployment. In the province of Naples there were 2,000 fugitives from justice. In Naples there were 3,000 flats abusively occupied under organisation from The Camorra, and it seemed, with the complicity of the exponent linked with the PCI-PDS.

The BOC, the Communal Bonds, were an image operation with only losses for Naples. Bassolino 2 years before went top the USA for a loan of 300 billion liras. The loan is guaranteed from the Italian Treasury Ministry. It was claimed that the funds were urgent and indispensable for buying new buses. The normal loan from the CDP
 would have been at a rate inferior to 6%. For the loan, the interest paid to the US investors was 11%. Of the 300 billions 250 have been ‘invested’ depositing them by the Bank of Naples, for an interest of 4.8%. The Local Council paid near 11% and get 4.8%, a loss of about 6%, about 15 billion liras per year. This was the cost of the operation image of the mayor on the US financial market. In fact the buses were actually bought overall with regional funds. The other business on which there were open investigations was the airport. Also there, there was an Anglophone connection. English interests bought the management of the Capodichino airport but the Italian State paid. In fact there was a contractual mechanism, according to which the shares were paid not front the buyer but from the seller.
 

Summarising, Bassolino gifted money to US and British interests. In fact differently from the evil Berlusconi, the hated “fascists”
, and other ones, Bassolino was liked from the Anglophone press. The Telegraph pained the Naples sudden metamorphosis, without naturally informing its readers that in Naples, paying the Camorra, and eventually also journalists, it is possible to obtain everything. Even if the newspaper description seems to harmonise more with a small town of the North, or of Central Europe, or with the land of fantasy. “Banish images of slums, street urchins and the Camorra. Since the G7 summit in 1994 a huge amount of money has been pumped into the city and, under the dynamic guidance of the mayor, Antonio Bassolino, Naples is cleaning up its act. Restored baroque buildings pack the hills encircling the famous bay, linked by steep narrow streets slung with washing. The best way to get around the city is on foot - and new traffic-free zones make shopping a less fraught experience. While Naples has its Armani, Valentino and a Body Shop, you can still poke around workshops in old Spaccanapoli where craftsmen make cameos, repair dolls and mould clay figurines for Christmas crib scenes. Grand Tourists once plundered the city for its superior souvenirs; Ros Belford follows in their footsteps.”
 In the positive presentation of a personage, it is always important to associate him with positive, reassuring, images. Five months later Bassolino was associated with an agreeable presentation of the Naples cuisine, and pizza. “Elio explains how this restaurant, at the cutting edge of Neapolitan cuisine, is redolent of recent changes brought to the city for the millennium by the administration of Mayor Bassolino (for whom this is a favourite haunt).”
 The emphasis is equally on the changes for the millennium, without any negative underlining. Only Milan is horrible, while Naples was the city where all problems were on the way of the solution. One year and half later the first quoted article, The Telegraph, wrote when Bassolino became also Minister, in the D’Alema government: “Antonio Bassolino, the acclaimed first citizen of Naples, who takes over the Labour portfolio”
. He is “acclaimed”. In Naples, apart from the 25% of unemployment, also other negative data are underlined from The Telegraph, but without any negative associations with the name of Bassolino, presented as an innovative Mayor who has positively dealt with problems. There was no news, in The Telegraph about investigations on the connections local council-Camorra, and PCI/PDS-Camorra. The BOC in clear net loss given at 11% to US investors, and the shares of the airport sold (at negative price) to British interests were sufficient to made the difference. The President for Italy of Merryl Linch, which had assisted and profited from the BOC operation, was Reginald Bartholomew (originally Bartolomei), the US Ambassador in Rome from autumn 1993 until the end of 1997. Well connected with the US Defence and State Department milieus for, which he had worked, Bartholomew was friend of Romano Prodi, of the PDS, of President Scalfaro, of Gianni Agnelli and Carlo De Benedetti. He was in the Directors Board of the Italian Benetton, and ENEL.
 

For the ex-Statesman Paolo Cirino Pomicino, with the judicial collapse of the political Centre, Naples became the city of the planned and financed but-not-made works. It was the case of the 130 billion liras (immediately allocated since a 13 February 1993 agreement between Umberto Ranieri of the PDS and the same Cirino Pomicino) for the demolition and the rebuilding of the opprobrious housing complex Vele, realised under the PCI Mayor Maurizio Valenzi. The sum remained allocated but its was never (until the end of the century) spent. It was the case of the BOC affair. For Cirino Pomicino only one-half of the 300 billion liras was spent, and for buses paid too much, according to the Naples PO. The other half remained by the Bank of Naples who paid a few points of interest rate, while the Naples Commune paid 9% to the investors. These were, for Cirino Pomicino, some results of the “Naples Renaissance”. In addition to the dramatic administrative results, for Cirino Pomicino, Naples was dominated from an oppressive media conformism, and its politics was more similar to the destroyed Sarajevo than to a Renaissance capital. Despite Cirino Pomicino was largely defamed
 as a dissipater of public funds at Naples benefits, actually not differently from the other Naples politicians and from the politicians of the other parts of Italy, he noticed that seven years of Bassolino administration had changed the Naples situation neither from this point of view. Despite the relevant funds that Naples continued to receive for the earthquake reconstruction
, for Cirino Pomicino after seven years of Bassolino administration the post-earthquake works had not yet been finished.
 It was twenty years later: the Naples earthquake happened on 23 November 1980
. It was a typical Italian case (actually, not everywhere
) of infinite reconstruction (a technique of infinite stealing of State funds), “red” administrations and foreign supports were not sufficient to change: reality does not follow stereotypical patterns.  

It is necessary, also in this case, to underline that Naples means in some way Camorra. Camorra is not, not differently from Sicilian Mafia, pure ‘organised criminality’. It is an ethnic phenomenon. It is a way of life. To be administrator, as politicians in Naples, implies necessarily to be in touch with Camorra, as in Sicily with Mafia, and in Calabria with ‘ndrangheta. As in other part of Italy there are consolidated praxes, real working of public administrations, specific way of perceiving law, largely independent from the political leadership. Nevertheless all illegality might verify for example in Milan, in Naples it verified multiplied for many times. Also because in Naples hand-arms are of current use, but it is not rare that bazookas are employed, even only for launching, with a rocket, a warning to an enemy family
. Nevertheless, The Telegraph had no interest in reporting such realities and news, in the case of the Bassolino Naples. As it had no interest in more detailed involvement with the Naples PCI-PDS in vast operations of State funds intercepting and its devolution to the PCI-PDS cash. If Berlusconi enterprises gives some hundred million liras to fiscal police, either for bribe, or because blackmailed, or both, this was immediately claimed as corruption. If the Bassolino administration wastes billion liras, at benefit also of the US and British interests, and of Camorra and PCI-PDS, and PCI-PDS ‘intercept’ billions and billions liras of State funds for private party interests, this was a no news. As in the case of Prodi, information was known from the Telegraph and from the foreign press. It is suppressed or used according to the foreign governments interest to develop deceptions for supporting or defamation for striking political components for the Anglophone press and academic clans.  

Later, at the mid-1998, the Naples Chief Prosecutor Cordova asked to be transferred but without renouncing to denounce the real Naples situation. He claimed that everything had remained as a century before, from the point of view of the Camorra domination and that, even inside the PO there were forces more occupied to fight him instead of criminality.
 What cannot be astonishing. The PCI/PDS and its judicialist-magistrates clans, but also other political forces, in absence of State criminal policies (judicialist magistracy refused
), were inevitably in businesses with Camorra. The situation was, for Cordova, of total defeat, and he criticised as a palliative, and waste of money, the same return of the army
 to Naples in law and order function, offered from the PDS Interior Minister Napolitano. Camorra was evaluated, in the Naples area, as first-line army of at least 1,000 well-armed men, and with a global structure of at least 20,000 members, also if divided in a considerable number of families.  For example, in the first 7 months of 1998, 4 blast-car exploded and more than 100 Camorra killing verified, in addition to thousands of robberies, and ransoms masked behind sub-contracts. Nobody in Naples trusted State any more, in spite of a police inflated as number but without any increased efficiency.  Also the Naples deputy-Chief Prosecutor, Diego Marmo, declared that in 30 years nothing had changed in the action against Camorra, neither under the Lefts governments, implicitly denying the Bassolino tales about the Naples social and cultural new Renaissance. The only political intervention was the usual creation of jobs, but not of work, by the so-called socially useful works with State funds, false works in absence of real one. It was the PCI/PDS-PPI continuation of the traditional DC-PCI line on Naples and on the South. In Naples, who/which offers real work was only the Camorra Families with their productions of false-brand articles, and their illegal and legal entrepreneurial activities prospering intercepting State funds.  This reality was common to the entire Campania Region.

At mid-1999, the Naples Commune was under investigation for supposed irregularities, illegal party financing and corruption, with Fiat Group involvement, while the same Fiat Group was also in legal quarrelling, in Naples, with old creditors to whom a global sum of 1,000 billion liras was due but not paid. On 8 June 1999, the Naples magistrates, without striking directly PDS politicians, targeted, with arrests and other judicial measures, the businesses of the Naples Commune, whose Mayor was the PDS/DS Labour Minister Antonio Bassolino. Bassolino had collaborate with D’Alema to the containment of the soldering between the Mayors party and Prodi in occasion of the European elections. The Naples PO, led from Agostino Cordova, was without representatives of the PDS network in key positions. It was consequently freer to act. The initiative came from the Prosecutors Arcibaldo Miller, Alfonso D’Avino, Antonio D’Amato, the GIP Domenico Zeulli. Using the violation of a EU directive on measures for permitting the usage of new bought public transports’ vehicles from handicapped people, it investigated on what might be indifferently judged either normal lobbing or corruption. Actually the same juridical tools previously used against the old political parties were now used, also if now clamorous strikes against politicians were avoided. The stricken enterprises were of the Fiat group, as from Modena and Bologna, alias from the area of the ‘red’ Coops. Even if the Naples PO had avoided to strike politicians, the reaction against Cordova was immediate. It followed the usual judicialist pattern. After a document of MD against Cordova, also 4 Naples DS MPs presented, at the end of July 1999, a Parliamentary question against Cordova, guilty to have inquired the Naples local government led from the untouchable and foreign supported DS leader Bassolino. Perhaps as joint consequence of this magistracy pressure in Naples, of an objective rivalry with D’Alema and of a strange BR terrorist action against a Minister Bassolino collaborator, Bassolino went back to Naples as full-time Mayor.
 In the first half 2000 (it was known just after the 16 April 2000, Regional elections, when the Naples Mayor Bassolino became Campania President) the Naples PO accused Bassolino and others for supposed crimes relatively to the BOC.

According to the testimony of a Naples secrets’ insider as Cirino Pomicino, the PCI/PDS had its protectors and informers inside the Naples PO. Bassolino was in tight touch with Prosecutor Rosario Cantelmo, while Salvatore Vozza with Prosecutor Nicola Quatrano. When Bassolino became Naples Mayor, it was also the period of the judicialist assaults to the political Centre, PO inquiries on the Commune telephone lines evidenced that Cantelmo and Quatrano intensively called Bassolino. It was notorious inside the PO that they informed him on everything. Cantelmo was the Party classical militant, while Quatrano, more practical, dreamt to take the place of the traditional political class. In addition to the Centre liquidation, they participated to the PDS fractional fights trying to find evidence against Giorgio Napolitano, leader of the so-called reformist current of the old PCI always opposed from Bassolino.

Whoever dared to investigate on the PCI/PDS illegal financing ought to be criminals 

Paolo Simonetti was the Financial Police warrant officer who had discovered, in Milan, aspects of the PCI/PDS illegal financing (the case PCI/PDS-Greganti), and had collaborated with the investigations of Tiziana Parenti about the PCI-PDS illegal financing. He had also discovered the businesses between Prosecutor Di Pietro from the one side, and Gorrini and D’Adamo from the other side. In addition, he replied to the questions of to the Justice Minister’s inspectors confirming in front of them that the Milan PO practised favouritism depending of the political colours, its practise of dropping evidence in the PCI/PDS case, and that Parenti was obliged to let her place because obstructed from investigating the PCI-PDS. Simonetti had confirmed what written from Fiscal Police Major Aldo Lattanzi, in an internal report, about the irregularities and omissions of the Milan PO on the PCI/PDS investigations, which avoided to follow investigative paths. Just he had replied to the Rome inspectors, he was immediately denounced, as Parenti, from the Milan PO to the Brescia one (territorially competent) as a slanderer, and later sent to court for that. As to say that one was not free to testimony to Justice Minister inspectors outside the official truths of the political purge. Clearly only evidence against Simonetti was, in this case, the denial of the inspected, the Milan PO, that the investigations relative to the PCI had been plain and regular. When Simonetti was listened from the Brescia PO on Di Pietro he had declared that Di Pietro had ordered to the Fiscal Police Captain Ardizzone to correct his report on Primo Greganti (the functionary of the illegal financing structure of the PCI/PDS) prepared for Parenti. According to the rule that who unmasked the political purge and the militant magistrates crimes ought to be a criminal Simonetti, was later inquired for the crime of criminal association finalised to corruption with Lattanzi, his direct hierarchical superior. Simonetti was not accused, initially, of any specific crime. The Milan PO political Pool was following its standard procedure: the opening of a proceeding for intimidating, and also for transforming witnesses in defendants, hoping being able to built later some charge. Later a specific crime of corruption was built. The under-officer denied the accusations, about which there was no material evidence, and defined his accuser (an entrepreneur declared to have bribed him by 50 million liras in 1991) as a liar. Simonetti was investigated also in Rome for office’s abuse. On his computer, by the Fiscal police, material on Di Pietro and the other Milan Prosecutors was found. His and other cases of resistance, inside the Fiscal Police, to the criminal activity of the members of the Milan political Pool provoked a strong judicial attack led from Davigo to the fiscal police. The Justice Minister of the Prodi government, Flick refused all inspection on the Milan PO retaliation against Simonetti, as also about the way Di Pietro filtered, and falsified and tried to falsify evidence relatively to the PCI/PDS, in this case.

When Parenti was elected MP and also Anti-Mafia Commission President, in the 12th Legislature, she was object of various initiatives, in addition to the normal political pressure and obstruction inside the Commission, for inducing her to resign as Anti-Mafia President. It was a small episode of the offensive against the Berlusconi 1994 ephemeral majority. But also later the judicialist pressure on here continued, guilty to have contradicted the anti-CAF heroes and their official tales, when interrogated from the Justice Ministry Inspectors, when already MP, on 4 and 6 November 1994.
 The political pressure from Borrelli and D’Ambrosio for prosecuting her for slander was constant.
 For Parenti D’Ambrosio manoeuvred for having Prosecutors and GIPs could proceed against her.

The method of the false interview for creating useful ‘evidence’ was recurrent method for militant magistracy. Friendly journalists and press were used for the purpose. Since the control on militant magistracy on magistracy and repressive apparatuses, friendly journalists and press were sure of their impunity. Who/which was not safe was, eventually, who/which published true information but disliked form political magistracy. It was invented a Parenti interview where she would have declared that that D’Ambrosio would have made to disappear sheets of paper relative to investigations and declared that to the Ministerial Inspectors. She never did any interview of this kind, and later the journalist Buccini, the supposed receiver of the interview, recognising he had invented, or induced to invent, the interview. In addition there was no Parenti declaration to the Ministerial Inspectors about disappeared material.
 According to the militant magistracy method of the metamorphic persecution, where crimes are not important, but criminals are, she was then accused of having declared to have been threatened from the Milan PO, what she actually never declared. Even a subtle possible psychological blackmail, as Borrelli telling her that her radio interview might have eventually had some consequence was not really a threat and she never declared it was. There was also the attempt, evidently, to let to understand that Parenti might have been responsible of the diffusion on news on her investigation. In fact she underlined, in her 15 December 1998 Parliamentary speech that, contrarily to her, others had the custom to distribute judicial papers for blackmail people and eventually for being elected.
 By the Milan PO the passage of secret judicial material to journalists should have been very well led and solidly controlled from who managed the political investigations. Parenti was only an occasional protagonist, immediately rejected, of the political Pool.

At mid-1997 the MP Parenti denounced the Milan Prosecutor Boccassini for having offered 500 million liras, from State funds, to the Justice Collaborator Angelo Veronese for involving the ex-magistrate Parenti in a cocaine story. In the moment the affair started to emerge the Genoa PO would have informed the Milan PO so that it could prepare the defence of Boccassini. In fact Borrelli even excluded any meeting between Boccassini and Veronese. Despite various MPs asked a Ministerial inspection to Milan for verifying the Parenti accusations, actually not particularly astonishing since the persecution logic informed the militant PO activity, the Prodi government avoided, as usual, all initiative might interfere in the judicialist abuses.

On the 22 February 1998 Corsera, Prosecutor Gerardo Colombo was absolutely clear: who has been saved from “magistracy” is blackmailable, so weak; the blackmail society is founded on what has been kept hidden.
 In addition, the PCI was a party of Oriental internal structure and cultures, differently from the other ones
. For “privatising” without industrial policies, at super-discount prices and to the usual monopolies without liberalising it was the best party to blackmail together with the other saved party, the fascist one.  

In fact, when the Italstat Central Director Mario Zamorani explained to the Prosecutors of the Milan PO political cell that the PCI/PDS guaranteed the 15/20% of each public work to the “red” Coops, which from their side contributed to the financing of the same PCI/PDS, nothing happened to the PCI/PDS. As nothing happened when the Coop Unieco President Nino Tagliavini recounted that at the eve of the 1992 elections Massimo D’Alema organised a meeting of the most important Coops by the PDS central headquarters, for asking illegal contributions for the PDS. Then, Tagliavini gave 300 million liras to the PDS. The Reggio Emilia PO charged Tagliavini but it did not D’Alema and the central PDS. Neither the Milan PO, which centralised all investigation when it wanted, did anything. As nothing happened when, in autumn 1992, the party budget controller of the Deputies’ Chamber resigned declaring that the party budgets were all false, overall the PCI/PDS ones. Targets were only the political Centre.

Even in the smallest details the Milan PO political cell, as those of the other POs, followed its usual selective “justice”. As Centre, although of a new and interregional Centre, also Umberto Bossi ought to be stricken. The occasion was given from the discovering that the LN Administrative Secretary Alessandro Patelli had received a Carlo Sama (the Ferruzzi family) financing of 200 million liras. It was a normal financing although illegal as all the financing given to all political parties from all entrepreneurs. Legitimately from an historical point of view, abusively from a legal point of view, Patelli was used for deducing that Bossi should know on the financing and so also Bossi was charged with the illegal financing. Destiny wanted that it were discovered that Sama had given 300 million liras to Marcello Pagani. Pagani was Secretary of Confronto, an organisational structure of the DC Left fraction of Bodrato. It Bossi ought to know, Bodrato and friends ought not to know. Bossi got a condemnation. Bodrato was not even inquired despite the financing his current got was 50% greater. Selective “justice” was such also in spatial dimension. Destiny wanted that the PDS Veneto Regional Councillor Renato Morandina had received 200 million liras of illegal financing from the Fiat engineer Ugo Montevecchi. For the 200 million liras Patelli
 was arrested while Morandina was not. Assigner of the Morandina illegal financing was the MP Cesare De Piccoli of the D’Alema PDS current. Bossi ought to know. De Piccoli and D’Alema ought not to know.

At the Ministers Tribunal, Gianni Prandini declared that the heads of the PDS groups in the Commissions Public Works of Chamber and Senate MP Francesco Sapio (Scalfaro’s friend, who followed him to the Presidency when he became President) and Senator Maurizio Lotti dealt with him the parts of public works to assign to the “red” Coops by private negotiation. Nobody denounced Prandini as a liar or slanderer. No PO dared to inquiry the PCI/PDS, while on the contraey Prandini was intensively defamed as one of the main waster and corrupted Statesmen. Or, if some PO secretly inquired, as it was inevitable in the mass of material the different POs received, evidence was conserved as blackmail tool against the saved party.

As consequence of an inquiry in the Social Security Institute of the Treasury Ministry, the PCI/PDS First Councillor Giovannini, son-in-law of the Bologna PCI well-known Mayor Dozza and man of D’Alema, was inquired and charged. The Prosecutors simulated to believe to his thesis that he did not finance the PCI/PDS, but only DC and PSI. The condemnation he negotiated was of three years. The General Director (a simple administrative charge) of the Institute, the DC Giovanni Grande, was condemned to eleven years for the same crimes.
   

The PDS, from his side, assured good political and institutional careers to all the Prosecutors persecuted innocent politicians and Statesmen, who in many cases were acquitted after long prosecutions. A lot of these Prosecutors the PCI/PDS used and promoted were without any professional skill, according to, for instance, an insider as Cirino Pomicino who had personal acquaintances among them.

The sudden 27 September 1999 Senator Di Pietro conversion: the PCI/PDS as a criminal clan  

Di Pietro had as personal psychological characteristic the capability to dissociate from his previous actions. At end September 1999, inside his personal campaign for becoming the head of Italy, and strong that to pretend bribes was not for him personally a crime, he apparently launched to the PDS assault. Allied with AN, but refused from the Centre of the Freedoms’ Pole, he had returned to his rightist
 origins, and wanted to exploit his personal positioning inside the Lefts for creating eventually a third Pole with pieces of Right and pieces of the Lefts. 

On 27 September 1999 by a long letter to the Corsera
, practically he accused the PCI/PDS, but also in some way the Far-Right, to have been as all the other parties, and asked its politico-moral trial. Di Pietro proposed, 6/7 years after Craxi, the same commission on the illegal financing of all parties, which the Prosecutor Di Pietro had avoided to investigate. On the 28 September 1999 Corsera, the Di Pietro temporary allied inside the Freedoms’ Pole, the AN General Secretary Gianfranco Fini, proposed to develop serious investigations on the clandestine structures of the PCI in connection with the USSR, which had been hurriedly closed with sophisms, in 1994, and reopened in September 1999, since new revelations from the UK
. On these matters, which implied very serious crimes, from the constitution of armed band to the high betrayal and espionage, there was no prescription. Also if the USA had already tried to suppress one of the sources of evidence relative to the PCI, the KGB and the SUCP CC ones, buying the relative material for better submitting the PCI/PDS/DS,
 and in spite of the later attempted suppression of evidence from the Lefts governments, the total evidence suppression is always impossible. The D’Alema government, during the 1999 summer had just tried to start the process would should led to burning part of the Intelligence Services archives, when the Mitrokhin case exploded. Italian Parliament and people knew only in September 1999, from a book published in the UK, some detailed evidence on Soviet subversion. When some materials was passed from the SISMI, which had received it from the MI5, to the Dini, Prodi and D’Alema governments, from 26 March 1995, when the first dossiers started to arrive to Itay, in spite that the defection of Vassili Mitrokhin with relative information was of 1992
, it was kept secret. And in September 1997, during the Prodi government, the SISMI deceived, evidently on Prodi government suggestion and/or cover, the Massacre Commission President Pellegrino communicating that, in the material passed from the MI5, there was no information relatively to Soviet subversion in Italy. What was false, because magistrates, journalists and politicians of PCI, DC, PSI, etc. resulted in a dossiers of KGB agents
. Illegally, the relevant material was not transmitted both to magistracy and to the apposite Parliament Committees and Commissions. When the material was public, the D’Alema government lied, letting to understand that the Italian authorities had not been informed. Finally it triumphal announced that no State secret would have been posed …on what was already, in part, known from a published book. But the D’Alema government did not make public the complete list of the KGB agents: they belonged to the post-CAF Centre-Left regime.
 It was a common case of passage from the pro-KGB prostitution to the pro-NATO one. Also Dini, Prodi and Micheli
 lied declaring to have not had any news of the material until they were indirectly unmasked, in a few hours, from the declaration of the Defence Minister Andreatta which tried to cover the Prodi responsibilities, that they had been informed. The same Prodi, just unmasked, admitted, playing, as typical of the personage, with words, the lie: he knew everything but not the name Mitrokhin. Andreatta declared that the lists were unreliable, confirming in that way that the DC-Left & PCI/PDS regime had preferred to try to suppress a case would have directly stricken central actors of the running 1990s’ Constitutional subversions.
 It was thanks to the games of the blackmails linked to these kind of dossiers that Cossutta supported the pro-USA Centre-Left and also, later, Right-Left
, course and split RC in October 1998, always assuring the support to the ‘NATO’ aggressions against Yugoslavia while declaring he was against it. Naturally the la Repubblica-De Benedetti party supported, also in this occasion, the betrayal of Italy actuated from the Centre-Left governments
. In addition the case exploded, from the UK, when the real eventual damaged might have been Dini and Prodi (in office when the material was passed to Italy), more than for the PCI/PDS
. In 1999 Prodi had become British target since his not any more Anglophone-submitted attitude as continental-European-style EU Commission President. And the para-Andreotti Dini foreign policy ha always meet the strong opposition of the USA-UK-NATO. Only the D’Alema total inaptitude as Statesman, and to deal with crises, saved Dini and Prodi from the cover they had accorded to the PCI/PDS, evidently at the same time too linked to and too ashamed of its past. Actually the Mitrokhin affair was the D’Alema and PDS, and also their godfathers, defeat of remaining the pivot of the Centre-Left front.    

In his Corsera letter, firstly Di Pietro reaffirmed his judicialist positions. Since the 24 September 1999 sentence acquitting all the defendant of the Pecorelli trial, he underlined that it was right and inevitable to pursue Andreotti. For Di Pietro rumours heard from a justice collaborator sent from the USA, Buscetta, and his private and unfounded deductions about Andreotti were, the normal way to lead the judiciary action. It was the Di Pietro way for publicly reaffirming his loyalty to the USA apparatuses had been the starters of the strikes against Andreotti.   

However the core of his initiative was his posing again as moraliser and as guarantor, for saving, from the juridical point of view, the partiality of the militant magistracy action, but for evidencing, at the same time, the illegal financing of the PCI/PDS and its top levels, now, for Di Pietro, equal to that of the other parties. Having been Occhetto politically liquidated in 1994 from D’Alema, the strike was direct to the running PM D’Alema. Di Pietro wrote that, from the Enimont inquiry (actually he had personally bounded and driven only against the CAF area and the LN), it was already evident that all parties were equally guilty of illegal financing. Actually the Enimont enquiry evidenced also the Di Pietro omissions when Prosecutor, and it was also at the origins of the unmasking of the Di Pietro personal corruption, even if legally not sanctioned for the entire 1990s.   

Di Pietro practically proposed an Inquiry Commission which, without inquiring magistracy sentences, how abusive they might have come, should have been limited to destroy morally the same PCI/PDS Di Pietro had judicially saved in 1992/1993. The PCI/PDS declared immediately its guiltiness refusing decisively the Parliamentary Commission. For the Freedoms’ Polo it was only a Di Pietro temporary manoeuvre
, which wanted just to dissolve the secret appeasement between Berlusconi and D’Alema. While militant magistracy prudently remained silent. On the judicialist La Repubblica, Giorgio Bocca denounced that the Commission proposed from Di Pietro would have been a serious danger because it would have changed the official history of the 1990s’ Italy
: the CAF was a criminal gang and the la Repubblica friends saints.   

Paolo Cirino Pomicino reports in his (Geronimo 2000) that, in the spring 1991, he was direct witness of an illegal financing of the Bassolino PCI/PDS in Naples. The Bassolino fraction was so desperate that it demanded an illegal financing to a Cirino Pomicino friend. For being sure that the financing went really to the Bassolino fraction, the industrialist was disposed to give the funds (100 million liras) used Cirino Pomicino for the confirmation. Cirino asked to the Bassolino current until the same Bassolino who confirmed that the intermediary had asked the funds was really one of his men. When Cirino Pomicino was interrogated from Di Pietro denounced himself and all his illegal financing but not this episode nevertheless well known from Di Pietro in its details as the same Di Pietro let to understand. And Di Pietro did not insist on the investigation and prosecution of this 1991 PCI/PDS illegal financing.
    

Actually, as consequence of the partisan judicialist assault, each time the PCI/PDS/DS showed some institutional concern and tried to break the judicialist machine, the same PCI/PDS/DS became suddenly a “criminal” party. A judicially saved and promoted party is inevitably a blackmailed party. When in January 1997 the Justice Minister of the Prodi government Flick proposed a law for breaking with the judicialist investigation, the PDS was suddenly accused in Modena of various very serious crimes connected with the illegal financing until 1996. The same verified in a lot of other POs, in all critical moment. Just the PDS showed again submitted to the judicialist machine, the investigation against it suddenly disappeared.
   































� 1992, come gli italiani cominciarono a spararsi tra loro, [1992, how Italians started to shoot among them], Foglio, 17 July 1998, p. 3.   


� (Veltri 1993, p. 242/243).


� (Andreoli 1998, p. 55/56). 


� (Veltri 1993, p. 247).


� Apart from possible other considerations present in a skilful mind as that of Borrelli, Di Pietro was a simple substitute-Prosecutor, and also with less seniority of Colombo. It would have been odd to design him as formal head.  


� But the kind of person preferring the easy cover of an institutional position, instead of the risks of the direct action, and with propensity to cover behind the group. (Colombo 1996). 


� He was of the ultra-left of MD; (Bonini 1998, p. 31).


� (Colombo 1996, p. 128). 


� (Colombo 1996, p. 151).


� (Colombo 1996, p. 137).


� (Colombo 1996, p. 139).


� (Colombo 1996, p. 149).


� This is referred to her acceptation of the candidacy of FI becoming MP, after that she was dropped because she was investigating on the PCI/PDS-GDR connection. Without Parliamentary immunity she would have been arrested, as a certain number of her collaborators. McCarthyism has its laws.   


� (Colombo 1996, p. 150).


� Andrea Migliacci, Parenti: “Un clima elettorale avvelenato”, [Parenti: “An empoisoned electoral climate”], L’Opinione, IE, 28 April 2001.


� (Colombo 1996, p. 151).


� Di Pietro: «Davigo e io, combattenti e reduci», [Di Pietro: «Davigo and me, combatants and survivors»], Stampa, 21 July 2000. 


� (Geronimo 2000, p. 215). 


� The ex-Minister Cirino Pomicino was interrogated from a local policeman, at least once; (Geronimo 2000, p. 215). 


� There are different ways for releasing or asking a deposition. But if one releases a deposition in front of Prosecutor, the Prosecutor may not send him/her by a warden and later countersign the deposition as if released in front of him/her.  


� Borrelli ricorda. In libro verita, ma fino ad un certo punto, [Borrelli remembers. In a book-truth, but only until a certain point], Foglio, 30 October 1998, p. 3. 


� Such it was define. Such were its connotations. It was inside the stabilising destabilisation.


� It could be unintentional because it was the only Italian branch of a bank opened that afternoon, 12 December 1969. In fact other contemporary bomb-blast were only against things, not people.  


� Pa. B. , Piazza Fontana, udienza preliminare 30 anni dopo la bomba, [Piazza Fontana, preliminary audience 30 years after the bomb], Corsera, IE, 14 April 1999.


� Mario Consani, Il giudice si fa sfuggire il superteste delle stragi, [The judge let to escape the massacres’ super-witness], Giorno, IE, 24 November 1999. 


� (Colombo 1996, p. 131). 


� (Colombo 1996, p. 131/132). 


� (Colombo 1996, p. 132). 


� Borrelli ricorda. In libro veritas, ma fino ad un certo punto, [Borrelli remembers. In a book-truth, but only until a certain point], Foglio, 30 October 1998, p. 3. 


� (Colombo 1996, p. 133/134). 


� Così il partito dei pm cerca di impedire ogni tipo di pacificazione, [In this way the Prosecutors party tried to hamper all kind of pacification], Foglio, IE, 30 November 1999, p. 1. 


� Luigi Ferrarella, Appalti e criminalità: Davigo scelto dall’Italia per la Commissione Ue, [Contracts and criminality: Davigo choosen from Italy for the EU Commission], Corsera, IE, 4 April 2000.  


� (Lehner 1998).


� (Lehner 1998, p. 47).


� (Geronimo 2000, p. 244).


� (Geronimo 2000, p. 244/245).


� (Gargani 1998, p. 148/149). 


� (Colombo 1996, p. 135).


� “privilegiando la rapidità al cesello”; (Colombo 1996, p. 134/135).


� Piero Ostellino, Quelle vicinanze, [Those contiguities], Corsera, 26 September 1998, IE. 


� Ghitti: «Dissi no ai pm gladiatori, rifiutai 90 arresti», [Ghitti: «I said no to the gladiator Prosecutors, I refused 90 arrests»], Messaggero, IE, 17 February 2002. 


� Subito liberi gli schiavisti di bimbi, [Immediately free the children’s’ slave-owners], Corsera, IE, 22 December 1998; Guido Vergani, Gli orchi e il semaforo, [Ogres and traffic lights], Corsera, IE, 22 December 1998; Francesco Battistini, Paolo Foschini, Schiavizzavano bambini, subito liberi, [They reduced children in slavery, immediately freed], Corsera, IE, 22 December 1998; L'indagine, [The investigation], Corsera, IE, 22 December 1998; Bambini-schiavi, interviene Diliberto. Spariti gli sfruttatori, [Children-slaves, Diliberto intervene. Disappeared the exploiters], Corsera, IE, 23 December 1998. 


� (Burnett 1998, p. 16). 


� (Imposimato 1999, p. 20). 


� (Carra 1999, p. 11-20). 


� (Bonini 1998); Una toga rossa, non Berlusconi, racconta la storia delle toghe rosse. Dalla lotta alla giustizia di classe ai nuovi confini stabiliti da D’Alema, [A red gown, not Berlusconi, refers the history of the red gowns. From the fight to the class Justice to the new borders defined from D’Alema], Foglio, 2 December 1999, p. 2. 


� (Imposimato 1999). 


� Una toga rossa, non Berlusconi, racconta la storia delle toghe rosse. Dalla lotta alla giustizia di classe ai nuovi confini stabiliti da D’Alema, [A red gown, not Berlusconi, refers the history of the red gowns. From the fight to the class Justice to the new borders defined from D’Alema], Foglio, 2 December 1999, p. 2. 


� Arrestato da Di Pietro ma nessuno lo accusava, [Arrested from Di Pietro but nobody accused him], Giornale, 11 November 1999.  


� (Lehner 1997, p. 37).  


� For instance, (Lehner 1997, p. 121).


� Una toga rossa, non Berlusconi, racconta la storia delle toghe rosse. Dalla lotta alla giustizia di classe ai nuovi confini stabiliti da D’Alema, [A red gown, not Berlusconi, refers the history of the red gowns. From the fight to the class Justice to the new borders defined from D’Alema], Foglio, 2 December 1999, p. 2. 


� "E' la fine di Mani pulite", ["It is the end of Clean Hands"], Corsera, IE, November 1999. 


� Quando il Pool cambiò l’Italia, [When the Pool changed Italy], Stampa, IE, 5 November 1999. 


� (Lehner 1997, 107-109).  


� Quei poteri senza confini del tribunale dei nipotini di Franco, [Those powers without limits of the tribunal of the Franco small grandchildren], Foglio, 3 November 1988, p. 3; Vita e miracoli del club dei giudici che vuole globalizzare le manette, [Life and miracles of the club of the judges wanting to globalise handcuffs], Foglio, 10 November 1998, p. 1; Gregorio Peces-Barba Martínez, El poder de los jueces, El Pais, IE, 28 July 1999; Garzón e Bruguiére voglioni giudicare la storia, rischiano di fermarla, [Garzón and Bruguiére want to judge history, they risk to stop it], Foglio, 9 October 1999, p. 2; Carlos Elordi, "Processo in Spagna ai dittatori argentini", ["Process in Spain to the Argentinean dictators"], Repubblica, IE, 3 November 1999; La rivolta del fiscal, [The Prosecutors revolt], Foglio, 8 November 1999, p. 3; Garzón, il giudice planetario che destabilizza l’America Latina, [Garzón, the planetary judge who destabilises Latin America], Foglio, 13 November 1999, p. 3; Washington non ama Parigi, [Washington does not love Paris], Foglio, 17 November 1999, p. 3; Garzon contro Gonzalez "Processatelo di nuovo", [Garzón against Gonzalez. "Process him again"], Repubblica, IE, 20 November 1999; Piero Colaprico, "Giudici nel mirino per delegittimarli", ["Judges targeted for delegitimating them"], Repubblica, IE, 21 November 1999; Aldo Fontanarosa, "Telecinco, Berlusconi frodò il fisco", ["Telecinco, Berlusconi defrauded the Inland Revenue"], Repubblica, IE, 1 December 1999; Telecinco, l'accusa è di evasione fiscale. Il Cavaliere: «Di quella Tv non so nulla», [Telecinco, the accusation is fiscal evasion. The kight: «I know nothing on that TV»], Giorno, 1 December 1999; Le indagini delle toghe rosse madrilene (e l’asse con Milano), [The investigations of the Madrid’s red gowns (and their axis with Milan)], Foglio, 3 December 1999, p. 3.


� Jean Ziegler was an original sociologist and Socialist Swiss MP, whose criteria of historical evidence were the sentences of the Nuremberg Trial, alias the winners’ truths. For him to contradict those truths was ‘racism’. What showed also errors of consistency. Finally, for him, it was sufficient that somebody was qualified from him as a ‘racist’ because this was superior to the people will expressed by elections, and also to a Parliament decision. Who he desteted was not allowed, for him, to be a political representatived. It was a usual form of judicialism (and/or also the usual Anglophone practice of banning who reputed’anti-system’) transposed to the international arena. (Jean Ziegler, La peste razzista nel cuore d'Europa, [Racist plague in the Europe heart], Repubblica, IE, 27 February 2000). 


� Vita e miracoli del club dei giudici che vuole globalizzare le manette, [Life and miracles of the club of the judges wanting to globalise handcuffs], Foglio, 10 November 1998, p. 1. 


� Vita e miracoli del club dei giudici che vuole globalizzare le manette, [Life and miracles of the club of the judges wanting to globalise handcuffs], Foglio, 10 November 1998, p. 1. 


� If the Spanish government did not stop Garzón there should have been some Spanish government advantage in the action. 


� Dall’antifascismo al forcaiolismo, così prosperano “cento esaltati”. Il pessimista Caaianiello spiega chi e come tiene in scacco la giustizia, [From anti-fascism to butcherism, in this way the “one hundred fanatics.  Caianiello the pessimist explains who and how setbacks justice], Foglio, 6 January 2000, p. 2.    


� GARZON CUBRE EL VACIO DE UN TRIBUNAL PENAL INTERNACIONAL, El Mundo, IE, 3 November 1999. 


� Garzón e Bruguiére voglioni giudicare la storia, rischiano di fermarla, [Garzón and Bruguiére want to judge history, they risk to stop it], Foglio, 9 October 1999, p. 2. 


� Stefano Zurlo, In Spagna la Corte suprema mette il freno a Garzón, [In Spain the Supreme Court brakes Garzón], Giornale, 27 November 1999, p. 4.    


� Gregorio Peces-Barba Martínez, El poder de los jueces, El Pais, IE, 28 July 1999. 


� Dall’antifascismo al forcaiolismo, così prosperano “cento esaltati”. Il pessimista Caaianiello spiega chi e come tiene in scacco la giustizia, [From anti-fascism to butcherism, in this way the “one hundred fanatics.  Caianiello the pessimist explains who and how setbacks justice], Foglio, 6 January 2000, p. 2.    


� Adriano Pappalardo in (Calise 1992, p. 155/156). 


� Mino Vignolo, Gil chiede 170 miliardi ai giudici: «Loro sono mafiosi», [Gil asks 170 billions to judges: «They are Mafia-men»], Corsera, IE, 25 June 1999; Jose Contreras, Gil anuncia una querella contra los fiscales Anticorrupción, and «Aquí el mafioso es Villarejo, él y su puñetera familia», El Mundo, IE, 25 June 1999. 


� Jesús Gil, l’antisistema con tanti soldi che spaventa Madrid, [Jesús Gil, the anti-system with a lot of money who frightens Madrid], Foglio, 2 July 1999, p. 3. 


� Eva Joly and Laurence Vichnievski were the two prosecutors who in the very early 2000s ‘discovered’, for reasons of Franco-German political destabilisation, what already universally known, that Elf Aquitaine illegally financed the French political system, and also, eventually, French State foreign policy needs, as it verified with the German Kohl-CDU. (S.V., Siamo funzionari, non eroi, [We are functionaries, not heroes], Espresso, IE, 3 February 2000). 


� Giustizieri/1, [Executioners/1], Foglio, 10 February 2000, p. 1. 


� Garzón tratta Berlusconi come un Pinochet, ma è braccato dai suoi colleghi, [Garzón treat Berlusconi as a Pinochet, but he is hunted by his colleagues], Foglio, 23 February 2001. 


� (Burnett 1998, p. 71-73). 


� (Burnett 1998, p. 71-73). 


� (Craxi 1994, p. 125).


� «Una rivoluzione necessaria, ma dolorosa», [«A necessary but dolorous revolution»], Stampa, IE, 5 November 1999. 


� Il Falcone inventato di Mani puilite e la lunga serie di suicidi, [The Falcone invented from Clean-Hands and the long series of suicides], Foglio, 8 July 1998, p. 3. 


� � HYPERLINK http://www.kore.it/SOCIALISTI/moroni.htm ��http://www.kore.it/SOCIALISTI/moroni.htm� ;.


� Gaol for the opposition, [Galera per l’opposizione], Foglio, 8 July 1998, p. 3. 


� (Burnett 1998, p. 52/53). 


� (Lehner 1997, p. 117-119). 


� (Borrelli 1999, p. 327).


� 1992, come gli italiani cominciarono a spararsi tra loro, [1992, how Italians started to shoot among them], Foglio, 17 July 1998, p. 3.


� 1992, come gli italiani cominciarono a spararsi tra loro, [1992, how Italians started to shoot among them], Foglio, 17 July 1998, p. 3.


� (Veltri 1993, p. 234-237).


� F.S. Borrelli, quando era membro di Md, [F.S. Borrelli, when he was Md member], Giornale, 22 December 1997; in (Lehner 1998, p. 17). 


� 1992, come gli italiani cominciarono a spararsi tra loro, [1992, how Italians started to shoot among them], Foglio, 17 July 1998, p. 3. 


� Andreotti denied a previous personal knowledge with Catelani. Francesco Damato, Belzebù non si logora, dà consigli agli studenti, spera che D’Alema duri ed è anche un leader referendario (critico), [Beelzebub is not worn out, gives advice to students, hopes that D’Alema last, and is also a (critical) referenda leader], Foglio, 13 January 1999, p. 2. 


� Carlo Bonini, Pillitteri: «Borrelli mi ringraziò per la nomina a procuratore», [Pillitteri: «Borrelli thanked me for its designation as Chief-Prosecutor»], Corsera, IE, 26 June 1999; Pillitteri: "Fu Craxi lo sponsor di Borrelli", [Pillitteri: "Craxi was the Borrelli’s sponsor"], Repubblica, IE, 26 June 1999.   


� Craxi conferma: «Aiutai Borrelli», [Craxi confirms: «I helped Borrelli»], Corsera, IE, 27 June 1999. 


� Craxi: mai favorita la nomina di Borrelli, [Craxi: never favoured the Borrelli appointment], Corsera, IE, 14 July 1999.


� Francesco Verderami, Quel piano di Amato per riportarlo in Italia con l’accordo dei giudici, [That Amato plan for bringing him back to Italy with judges agreement], Corsera, IE, 20 January 2000. 


� Gianni Pennacchi, Craxi: mio figlio condannato a torto, [Craxi: my son wrongly condemned], Giornale, 12 November 1999.   


� Bobo Craxi diffamò Borrelli: condanna a un mese di carcere, [Bobo Craxi defamed Borrelli: sentence to one month prison], Corsera, IE, 9 November 1999. 


� L’insider trading è in calo o la Consob si è distratta?, [Is the insider trading decreasing or is Consob to be inattentive?], Foglio, 13 April 2001, p. 2.


� (Borrelli 1999).


� (Borrelli 1999, p. 19).


� (Borrelli 1999, p. 20-22).


� (Borrelli 1999, p. 23).


� (Borrelli 1999, p. 24/25).


� (Borrelli 1999, p. 26-28).


� (Borrelli 1999, p. 29).


� (Borrelli 1999, p. 30/31).


� (Borrelli 1999, p. 32).


� (Borrelli 1999, p. 33-35).


� (Borrelli 1999, p. 36).


� (Borrelli 1999, p. 37).


� (Borrelli 1999, p. 38).


� (Borrelli 1999, p. 39-43).


� (Borrelli 1999, p. 45).


� (Borrelli 1999, p. 46).


� (Borrelli 1999, p. 47/48).


� (Borrelli 1999, p. 49).


� (Borrelli 1999, p. 50-54).


� (Borrelli 1999, p. 55).


� (Borrelli 1999, p. 56-62).


� (Borrelli 1999, p. 66).


� (Borrelli 1999, p. 68).


� (Borrelli 1999, p. 69).


� (Borrelli 1999, p. 71).


� (Borrelli 1999, p. 72/73).


� (Borrelli 1999, p. 74).


� (Borrelli 1999, p. 80).


� (Borrelli 1999, p. 84-88).


� (Borrelli 1999, p. 89-97).


� (Borrelli 1999, p. 98-100).


� (Borrelli 1999, p. 102).


� (Borrelli 1999, p. 103-105).


� (Borrelli 1999, p. 111/112).


� (Borrelli 1999, p. 113-119).


� (Borrelli 1999, p. 120).


� (Borrelli 1999, p. 121).


� (Borrelli 1999, p. 122).


� (Borrelli 1999, p. 125/126).


� (Borrelli 1999, p. 128/129).


� (Borrelli 1999, p. 130).


� (Borrelli 1999, p. 132/133).


� (Borrelli 1999, p. 134/135).


� (Borrelli 1999, p. 136-138).


� (Borrelli 1999, p. 139-141).


� (Borrelli 1999, p. 142).


� (Borrelli 1999, p. 143/144).


� (Borrelli 1999, p. 145).


� (Borrelli 1999, p. 146).


� (Borrelli 1999, p. 147).


� (Borrelli 1999, p. 148-150).


� (Borrelli 1999, p. 151).


� (Borrelli 1999, p. 152-153).


� (Borrelli 1999, p. 154-156). 


� (Borrelli 1999, p. 157).


� (Borrelli 1999, p. 158).


� (Borrelli 1999, p. 160-162).


� (Borrelli 1999, p. 163).


� (Borrelli 1999, p. 164-167). 


� (Borrelli 1999, p. 168).


� (Borrelli 1999, p. 169). 


� (Borrelli 1999, p. 173/174). 


� (Borrelli 1999, p. 175).


� (Borrelli 1999, p. 176-178).


� (Borrelli 1999, p. 179-182).


� (Borrelli 1999, p. 183/184).


� (Borrelli 1999, p. 185).


� (Borrelli 1999, p. 191).


� (Borrelli 1999, p. 196/197).


� (Borrelli 1999, p. 193).


� (Borrelli 1999, p. 194/195). 


� (Borrelli 1999, p. 198-200).


� (Borrelli 1999, p. 201/202).


� (Borrelli 1999, p. 203).


� (Borrelli 1999, p. 206/207).


� (Borrelli 1999, p. 208-210).


� (Borrelli 1999, p. 212).


� (Borrelli 1999, p. 213/214).


� (Borrelli 1999, p. 215-217).


� (Borrelli 1999, p. 218-220).


� (Borrelli 1999, p. 221).


� (Borrelli 1999, p. 225-227).


� (Borrelli 1999, p. 231).


� (Borrelli 1999, p. 232-233).


� (Borrelli 1999, p. 234).


� (Borrelli 1999, p. 236).


� (Borrelli 1999, p. 238-240).


� (Borrelli 1999, p. 242).


� (Borrelli 1999, p. 245-248).


� (Borrelli 1999, p. 252).


� (Borrelli 1999, p. 253). 


� (Borrelli 1999, p. 254).


� (Borrelli 1999, p. 255/256).


� (Borrelli 1999, p. 261).


� (Borrelli 1999, p. 264).


� (Borrelli 1999, p. 265).


� (Borrelli 1999, p. 266-267).


� (Borrelli 1999, p. 272/273).


� (Borrelli 1999, p. 278/279).


� (Borrelli 1999, p. 280).


� (Borrelli 1999, p. 281).


� (Borrelli 1999, p. 286/287).


� (Borrelli 1999, p. 288/289).


� (Borrelli 1999, p. 290-292).


� (Borrelli 1999, p. 293/294).


� (Borrelli 1999, p. 299/300).


� (Borrelli 1999, p. 312-314).


� (Borrelli 1999, p. 318).


� She declared to have been chosen to investigate the PCI/PDS exactly because she was Communist and consequently the PO wished she rapidly archived everything; (C. Musc., La Parenti: mi invitarono a chiedere l'archiviazione per Greganti, [La Parenti: they invited me to ask the archiving for Greganti], Corsera, IE, 29 October 1999). 


� (Burnett 1998, p. 278). 


� A functionary of the PCI/PDS financing structure. However he was of networks referring to Cossutta-Natta, consequently object of marginalisation in the very early 1990, since the action of the PCI Organisation Commission depending from Massimo D’Alema. (Riva 1999, p. 572/573).    


� (Burnett 1998, p. 278). 


� C. Musc., La Parenti: mi invitarono a chiedere l'archiviazione per Greganti, [La Parenti: they invited me to ask the archiving for Greganti], Corsera, IE, 29 October 1999.


� (Riva 1999, p. 407, 452, 592).


� La Repubblica signalled a 12 October 1996 interrogatory; (Marco Travaglio, Prescritti i reati per le Coop rosse, [Prescribed the crimes on the red Coops], Repubblica, IE, 5 October 2000). 


� Pia Luisa Bianco, A Bettino morto rispunta Achille, [Died Bettino, Achille comes out again], Giorno, IE, 25 January 2000; Barbara Consarino, Anche in una società i fondi neri del Pci, [Also in a corporation the PCI black funds], Giorno, IE, 25 January 2000; Andrea Cangini, La Parenti: «Di mezzo c'è anche la Stasi», [Parenti: «Also STASI was in the business»], Giorno, IE, 25 January 2000. 


The inquiry for espionage was simply still by the Turin PO, where it was sent after that Craxi had denounced the Milan Prosecutor Paolo Ielo since his omission on this key point. The denunciation against Ielo was archived from the Brescia PO responsible of dealing with the denunciation. («L'Eumit serviva a pagare le spie della Stasi», [«The EUMIT served to pay the STASI spiesi»], Giorno, IE, 27 January 2000). 


� (Burnett 1998, p. 281). 


� C. Musc., La Parenti: mi invitarono a chiedere l'archiviazione per Greganti, [La Parenti: they invited me to ask the archiving for Greganti], Corsera, IE, 29 October 1999.


� (Galli 1994, p. 220/221). 


� (Burnett 1998, p. 76).


� (Galli 1994, p. 223/224). 


� (Burnett 1998, p. 282). 


� MP Tiziana Parenti, SRDCH, n. 455, 15 December 1998; MP Valter Bielli, Questioning, Annexed A, n. 455, 15 December 1998.


� (Burnett 1998, p. 282). 


� (Burnett 1998, p. 282). 


� MP Valter Bielli, Questioning, Annexed A, n. 455, 15 December 1998. 


� (Burnett 1998, p. 282). 


� (Burnett 1998, p. 282). 


� (Burnett 1998, p. 282). 


� MP Carmelo Carrara, SRDCH, n. 259, 22 October 1997. 


� From Corsera, 14 October 1993, in (Biagi 1995, p. 176-179). 


� C. Musc., La Parenti: mi invitarono a chiedere l'archiviazione per Greganti, [La Parenti: they invited me to ask the archiving for Greganti], Corsera, IE, 29 October 1999. 


� MP Tiziana Parenti, SRDCH, n. 455, 15 December 1998; MP Valter Bielli, Questioning, Annexed A, n. 455, 15 December 1998. 


� (Andreoli 1998, p. 126-136). (Burnett 1998, p. 75-77).  


� (Riva 1999, p. 591). 


� (Riva 1999, p. 595-599).


� From Corsera, 5 May 1994, in (Biagi 1995, p. 193).


� From Panorama, 22 August 1993, in (Biagi 1995, p. 173-176).


� Tangenti Enel, Greganti aveva mentito, [Enel bribes, Greganti had lied], Corsera, IE, 23 May 1999. 


� Maurizio Tropeano, «Troppi onori a L’Avana per il "compagno G"», [«Too many honours in La Havana for the "comrade G"»], Stampa, IE, 6 November 1999. 


� Tangenti, prescrizione per Greganti, [Bribes/ransoms, prescription for Greganti], Repubblica, IE, 23 November 1999; Assolto Pollini. reati prescritti per Greganti, [Acquitted Pollini. Prescribed crimes for Greganti], Giorno, IE, 23 November 1999. 


� Elsa Vinci, Greganti, condanna confermata. deve scontare due anni e mezzo, [Greganti, confirmed sentence. He have to serve two years half], Repubblica, 7 March 2002.


� Antonio Di Pietro, L'ex pm: perché la sinistra ha tanta fretta di chiudere Tangentopoli, [The ex-Prosecutor: why the Left is so in a hurry to close Kickback-city], Corsera, IE, 31 August 1999.  


� In it there were Napolitano, Lama, Chiaromonte, Bufalini, Macaluso, Boffa, Cofferati, Ranieri, Morando, Cervetti, Turci, Maurizio Ferrara, Luciano Guerzoni and others. (Emanuele Macaluso, «Tangentopoli è anche storia nostra. Il Pds tacque, parlerà oggi?», [«Kickback-city is also our history. The PDS remained silent, it will speak today?»], Corsera, 7 January 2000). 


� Emanuale Macaluso, «Tangentopoli è anche storia nostra. Il Pds tacque, parlerà oggi?», [«Kickback-city is also our history. The PDS remained silent, it will speak today?»], Corsera, 7 January 2000; Enrico Caiano, Quercia e Tangentopoli, Ranieri: il Pds sbagliò, [Oak and Kickback-city, Ranieri: The PDS was wrong], Corsera, IE, 8 January 2000. 


� There were two amnesties on party financing, in 1989 and 1991, relatively to Law 195/1974, of the first three articles of the Law 659/1981, and of the article 4 of the Law 22/1982. 


� Antonio Di Pietro, L'ex pm: perché la sinistra ha tanta fretta di chiudere Tangentopoli, [The ex-Prosecutor: why the Left is so in a hurry to close Kickback-city], Corsera, IE, 31 August 1999.  


� Neofiti “pro commissione su Tangentopoli” e insofferenti dei Ds, [Neophytes in favour of the Kickback-city Commission and intolerant of the Ds], Foglio, 4 September 1999, p. 3. 


� Forlani alla gogna spiega la spirale del capro espiatorio, [The persecuted Forlani explains the spiral of the scapegoat], Foglio, 15 January 2000, p. 2. 


� There is the problem of the archive material relative to the PCI brought from the US Intelligence; Le obbedienze nascoste raccontate dal “Disubbidiente” Pazienza. L’occhio di uno 007 su Di Pietro, Jimmy Carter e altre eccellenze, [The hidden obedience recounted from the “Disobedient” Pazienza. The eyes of a 007 on Di Pietro, Jimmy Carter and other Excellencies], Foglio, 30 September 1999, p. 2. 


� Nello Ajello, Così Stalin riempiva le casse del Pci, [In this way Stalin filled the PCI cash desks], Repubblica, IE, 2 October 1999.


About 100 billion liras went to parties and fractions different from the official PCI. About 40 billions (an yearly average of 2.7 billions) went to the PSI, 35.2 billion (nearly 6 billion per year) to the PSIUP, 9.5 billion (concentrated if 3 years) to the CGIL, 7.7 billion to Vittorio Vidali (the butcher of the Spanish civil war) and his PC of the Free Trieste Territory, 6.34 billions to Armando Cossutta and his PCI current, 1.244 billion to Lelio Basso. ([From the Valerio Riva book], Scritta appena ieri, [Written just yesterday], Corsera, IE, 11 November 1999). 


� The DC administrator, Citaristi, had declared to need 80 billion liras per year for the central needs of the DC; Le molte facce di Tangentopoli – La corruzione ha portato allo sfascio. I luoghi comuni rischiano di fare il resto, Giustizia Giusta, 15 January 1994, (Mellini 1994, p. 79-84). 


� Le molte facce di Tangentopoli – La corruzione ha portato allo sfascio. I luoghi comuni rischiano di fare il resto, Giustizia Giusta, 15 January 1994, (Mellini 1994, p. 79-84). 


� (Padellaro 1993, p. 64/65).


� (Veltri 1993, p. 203).


� For the February 2000 life-Senator Francesco Cossiga, politics costs were infinitely superior to what stated in the laws of party State financing; (Giovanni Negri, La menzogna non è immorale, dice Cossiga. E chiede al Papa la beatificazione di Tommaso Moro come protettore dei governanti, [Cossiga tells that lie is no immoral. And he asks the Pope to sanctify Thomas More as rulers’ protector], Foglio, 8 February 2000, p. 2).


� (Padellaro 1993, p. 61/62).


� Tangenti a Milano. Prada accusa il Pci, [Bribes in Milan. Prada accuses the PCI], Repubblica, IE, 5 October 1999.   


� 4 years and 2 months was the definitive sentence confirmed from the Cassation Court. The other definite sentence Craxi had until 1999 was the so-called the ENI-SAI, 5 years and 6 months. For Craxi they were discriminatory and false processes. (Bettino: «Tornerò in Italia libero o morto», [Bettino: «I go back to Italy free or dead»], Giorno, IE, 28 October 1999).    


� Cronaca del 1993, l’anno del Grande Terrore Italiano, [Chronicle of 1993, the year of the Great Italian Terror], Foglio, 27 October 1999, p. 3. 


� (Vespa 1994, p. 334).


� Giorgio Mulè, IL FATTORE A. Andreotti assolto, ora il caso Craxi. Cambierà tutto?, [FACTOR A. Andreotti acquitted, now the Craxi case. Will everything change?], Panorama, IE, 29 October 1999. 


� (Riva 1999, p. 411-413).


� Relation enclosed to the Proposal of Law of the MPs Tremaglia and Simeone, Istituzione di una Commissione parlamentare di inchiesta sui rapporti commerciali di società italiane e a capitale misto italiano e straniero con i Paesi dell'est nonché sui finanziamenti e sulle tangenti di intermediazione a enti e a partiti politici italiani, [Institution of an Inquiry Parliamentary Commission on commercial relations of Italian and mixed Italian-foreign capital societies with Eastern countries and on financing and intermediary bribes to Italian boards and political parties], presented on 15 May 1996, Chamber’s bill proposal n. 910.  


� (Riva 1999, p. 414). 


� Relation enclosed to idem. 


� Relation enclosed to idem. 


� Proposal of Law of the MPs Tremaglia and Simeone, Istituzione di una Commissione parlamentare di inchiesta sui rapporti commerciali di società italiane e a capitale misto italiano e straniero con i Paesi dell'est nonché sui finanziamenti e sulle tangenti di intermediazione a enti e a partiti politici italiani, [Institution of an Inquiry Parliamentary Commission on commercial relations of Italian and mixed Italian-foreign capital societies with Eastern countries and on financing and intermediary bribes to Italian boards and political parties], presented on 15 May 1996, Chamber’s bill proposal n. 910. 


� Pa. B., Bancarotta della holding delle «tangenti rosse», nove arresti a Milano, [Bankruptcy of the holding of the «red bribes». None arrests in Milan], Corsera, IE, 8 July 1999. 


� (Montanelli, 1995, p. 373).


� (Montanelli, 1995, p. 373).


� MP Maurizio Gasparri, SRDCH, n. 18, 27 June 1996. 


� MP Maurizio Gasparri, SRDCH, n. 18, 27 June 1996. 


� Insurance. 


� MP Maurizio Gasparri, SRDCH, n. 22, 3 July 1996. 


� PDS e Tangentopoli. «Nessun riscontro soltanto teoremi», [PDS and Kickback-city. «No evidence, just theorems»], Stampa, IE, 9 November 1999. 


� Franco Bechis, Dai partiti una beffa di 90 miliardi, [90 billions practical joke from parties], MF, 4 July 2000.  


� Congresso rosso in casa Fiat, cronaca e storie di un odio-amore, [Red congress in the Fiat house, chronicle and stories of a hate-love], Foglio, 11 January 2000, p. 3. 


� (Riva 1999).


� It was a technique the BankItaly Governor Guido Carli had suggested for the financing of the government parties. What indirectly show as at the maximum technical State top levels there was the concern for the financing of the political system, and in first instance of government, without that financing was considered something of ‘dirty’ as when one chooses to launch media defamation campaigns. When the State industries and boards emitted massive quantities of bonds, as verified from the 1960s, ENI sold them to Italcasse with a lag relatively to their nominal value. It represented the part Italcasse passed to the 5 government parties (DC, PSI, PSDI, PRI and PLI) in an automatic way. The mechanism was suggested from Carli to Cefis, the ENI President. (Riva 1999, p. 473/474). 


� Stefano Zurlo, Gli «impuniti rossi» raccontati dal telecronista di Mani pulite, [The «red unpunished» recounted from the Clean Hands TV-reporter], Giornale, 15 June 2000. 


� The 1946 amnesty of the Justice Minister Togliatti in favour of fascists permitted to realise a PCI purge relatively to the partisans of the PCI illegal structures. In fact if fascists were saved because their crimes became political, partisans were frequently prosecuted for common crimes committed during and after the war for the PCI (robberies, other expropriations, political homicides, etc.). When tightly aligned with the party were protected and saved. When dissenting they were abandoned to their destiny. (Riva 1999, p. 123-125). 


� (Geronimo 2000), (Stella 2001, p. 41-44). 


� (Geronimo 2000) quote the cases he well knew in Naples of Bassolino, Napolitano (the Chamber President during the 1992/1993 purge and later Minister of the Prodi government), Umberto Ranieri (of the D’Alema government). 


� (Pazienza 1999, p. 214-218). 


� France was not a real winner. The 1943-1945 partisan war in Italy was militarily decidedly superior to the French one. 


� Andrea Pamparana, Tutto quello che Oscar non sa, [All that Oscar does not know], Giornale, 22 April 2000. 


� MP Tiziana Maiolo, SRDCH, n. 259, 22 October 1997; Contrordine compagni,Cordova non è buono, [Counterorder comrades, Cordova is not good], Padania, IE, 29 April 1998.


� Bassolino was a party functionary of the PCI/PDS. Born in 1947, when 25 he was designed in the PCI Central Committee, when 32 in the PCI National Direction, when 40 he became MP. Inside the party, apart from directive and executive charges, he occupied of South, labour, and mass media. In 1993 he became Mayor of Naples with 55,6% of votes in second ballot, and in 1997 with 72,9% in first ballot. As profession he declared, in 1987 and 1992, party functionary, and in 1998 Naples Mayor, without any indication of education; in the 10th Legislature (1987-1992) he was member of the Labour Commission, and later in the Budget and Treasury one. In the 11th Legislature (1992-1994), he was member of the Productive Activities Commission and later of the Public Works one, until he should resign because elected Naples mayor (his resignation was accepted on 11 January 1994). [Databases of the Deputies Chamber, and � HYPERLINK http://www.governo.it ��http://www.governo.it�, consulted on 20 January 1999]. 


� Contrordine compagni,Cordova non è buono, [Counterorder comrades, Cordova is not good], Padania, IE, 29 April 1998.


� (Geronimo 2000, p. 23). 


� MP Carlo Giovanardi, SRDCH, n. 120, 20 December 1996; MP Alfonso Pecoraro Scanio, SRDCH, n. 120, 20 December 1996; MP Carlo Giovanardi, SRDCH, n. 134, 22 January 1997. 


� Contrordine compagni,Cordova non è buono, [Counterorder comrades, Cordova is not good], Padania, IE, 29 April 1998.


� MP Vincenzo Fragalà, SRDCH, n. 109, 4 december 1996.


� MP Vincenzo Fragalà, SRDCH, n. 109, 4 december 1996.


� A State Councillor, coming from Sicily and there elected.  


� It may be for reasons of concurrency, since his ethnic and electoral centre in a bordering area largely financed from State funds. 


� At that time of a fraction opposing the Greens Secretary. 


� MP Giacomo Garra, SRDCH, n. 80, 22 October 1996; MP Alfonso Pecoraro Scanio, SRDCH, n. 82, 23 October 1996; MP Giacomo Garra, SRDCH, n. 83, 24 October 1996. 


� MP Maurizio Gasparri, SRDCH, n. 18, 27 June 1996; MP Maurizio Gasparri, SRDCH, n. 22, 3 July 1996. 


� Naples Chief prosecutor Agostino Cordova, , Stenographic Report from the Parliamentary Commission for Garbage and Connected Crimes, n. 305, 12 February 1998.


See also Lucio Di Pietro, Prosecutor of the DNA, and Federico Cafiero De Raho, Prosecutor of the DDA Naples, Garbage and Connected Crimes PCSR, n. 305, 12 February 1998. 


� Ordinary Communal Bonds. The Local Council Bonds. 


� Contrordine compagni,Cordova non è buono, [Counterorder comrades, Cordova is not good], Padania, IE, 29 April 1998.


� Cassa Depositi e Prestiti. 


� Contrordine compagni,Cordova non è buono, [Counterorder comrades, Cordova is not good], Padania, IE, 29 April 1998.


� This is the, evidently judged offensive (for the odd expressive codes of The Telegraph, and of other Anglophone press), epithet used abusively for defining AN, a party without any historical recalling [� HYPERLINK http://www.alleanza-nazionale.it ��http://www.alleanza-nazionale.it�]. The fascist party was and is, in Italy, since the dissolution of the MSI, Movimento Sociale Fiamma Tricolore, [� HYPERLINK http://www.msifiammatric.it ��http://www.msifiammatric.it�]. The only excitement of The Telegraph about a ‘fascist’ verified when it reported the false news of an invented, from The Telegraph, passage of the MP Alessandra Mussolini to what, for The Telegraph, was ‘left’.  Actually it was only the parliamentary groups of the without-group-MPs, the Mixed Group, which was defined, falsely, from The Telegraph, the ‘Independent Caucus’. It is everything more banal. Parliamentary groups provide services to MPs. Who is not of any party parliamentary group has these services from an apposite group called Mix Group. It is not ‘independent’. It is simply of heterogeneous. The two concepts are not similar. Anyway, immediately, for The Telegraph, Alessandra Mussolini became a feminist and a fighter for human rights, what was not in contradiction with its belonging to AN, defined, abusively, ‘neo-fascist’ from The Telegraph. (Bruce Johnston, Mussolini defects to the Left, Telegraph, 15 November 1996). Actually, doctor [in medicine] Alessandra Mussolini, for The Telegraph  “actress-turned-MP”, during her 3rd legislature as MP, on 13 November 1996 registered by the Mix Group. On 9 December 1996 she registered again by the National Alliance group [Information from the databases of the Italian Deputies Chamber, consulted on 20 January 1999]. There was no news, in The Telegraph, when Alessandra Mussolini ‘defected’ from the no-group Mix Group to, again, her original AN. 


� In the bag: Naples, Telegraph, 8 March 1997. 


� Nosing out the pizza supreme, Telegraph, 2 August 1997. 


� Bruce Johnston, Ex-Communist sworn in as Italian PM, Telegraph, 22 October 1998. 


� Maria Giovanna Maglie, Reggie, dagli anni della lotta ai partiti al tempo delle vacche grasse, [Reggie, from the years of the fight against parties to the fat cows], Foglio, 24 November 1999, p. 2. 


� Also from the same Antonio Bassolino and from Isaia Sales�, both of the PCI/PDS/DS, in their 1989 denunciation to the Naples PO. This denunciation, plus other logical assumption, was used in the spring 1993 from Prosecutor Paolo Mancuso for asking the authorisation prosecuting Cirino Pomicino for belonging to organised criminality. The “evidence” was that, as a MP and a Statesman he “sent” State funds to Naples. (Geronimo 2000, p. 27/28). 


� The first consistent financing was work, in 1981 (by a bill prepared from Scotti), of the bloc then dominated the Naples real government, the Scotti-Gava DC and the Chiaromonte PCI, which at local level meant the Naples PCI Mayor Valenzi and the Fanfanian-doroteo DC Campania President De Feo. In 1981, Cirino Pomicino was in the Chamber’s State Education Commission. (Geronimo 2000, p. 31/32). 


� (Geronimo 2000, p. 25-28). 


� (Geronimo 2000, p. 31). 


� In the Italian Northeast, specifically in Friuli, certain post-earthquake reconstructions had been immediate. 


� It verified at least once in 1998. 


� Borbone, A Napoli è resa incondizionata alla camorra, [In Naples it is unconditional surrender to Camorra], Padania, IE, 7 July 1998.


� All the thesis of the independence of magistracy was the refusal of the magistracy submission to law and order. It totalitarian system, as in the Anglophone area, magistracy is subordinated to the systemic need. It is not independent. 


� They are not special units of Police or of Carabinieri, but simple soldiers put at the corners of street with a gun for giving a look around, in spite of their powers as police forces. But they are a good business for Camorra (and for Mafia in Sicily), which has supplementary supplies’ contracts.   


� Borbone, A Napoli è resa incondizionata alla camorra, [In Naples it is unconditional surrender to Camorra], Padania, IE, 7 July 1998.


� Perché i “cordovani” arrestano tutta una cordata di manager e amministratori, tra Bassolino e Fiat, [Why the “Cordovans” arrest an entire network of managers and administrators between Bassolino and Fiat], Foglio, 9 June 1999, p. 1; Brucia a Napoli il supergoverno della sinistra, tra dozzine di arresti, batoste elettorali e sospetti, [In Naples the Left super-government if firing within dozens of arrests, electoral defeats and suspects], Foglio, 22 June 1999, p. 1; Anche un buon sindaco talvolta sonnecchia (e paga), [Also a good Mayor sometimes is sleeping (and pays)], Foglio, 23 June 1999, p. 1; Fulvio Bufi, «Squadra speciale»: interrogazione dei Ds contro Cordova, [«Special squad»: DS questioning against Cordova], Corsera, IE, 1 August 1999. 


� (Geronimo 2000, p. 232/233).


� MP Tiziana Maiolo, SRDCH, n. 198, 22 May 1997; written questioning of the MP Maiolo and others Allegato A, n. 198, 22 May 1997. The written questioning was of 2 October 1996. Pa. B., Corruzione, indagato il maresciallo anti-pool, [Corruption, inquired anti-pool warrant officer], Corsera, IE, 19 January 1999; MPs Tiziana Maiolo, Matacena, Pilo, and Calderisi, Questioning [of 2 October 1996], Annexed A, n. 198, 22 May 1997.


� MP Sergio Cola, SRDCH, n. 455, 15 December 1998. 


� MP Valentino Manzoni, SRDCH, n. 455, 15 December 1998.


� MP Tiziana Parenti, SRDCH, n. 455, 15 December 1998. 


� MP Tiziana Parenti, SRDCH, n. 455, 15 December 1998; MP Valter Bielli, Questioning, Annexed A, n. 455, 15 December 1998.


� MP Tiziana Parenti, SRDCH, n. 455, 15 December 1998; MP Valter Bielli, Questioning, Annexed A, n. 455, 15 December 1998. 


� MP Donato Bruno, Questioning, Annexed A, n. 226, 9 July 1997; MP Gustavo Selva, SRDCH, n. 262, 9 July 1997.


� (Carra 1999, p. 51). 


� (Carra 1999, p. 53). 


� (Geronimo 2000, p. 226/227). 


� Alessandro Patelli, the LN Treasurer stricken for trying to arrive to the LN Secretary Bossi, was later object of other attention from the Milan PO. A special unit of it struck him with the charge of a sexual abuse. The unit of the PO struck him was led from Prosecutor Pietro Forno, protagonist of many legally irregular (different barristers spoke openly even of false experts’ reports) and unsuccessful prosecutions in the field of sexual abuses inside families. The Forno unit had asked to condemn Patelli to 5 years prison. At end January 2001, Patelli was acquitted from the Milan GIP Maurizio Grigo. (Cristina Giudici, Tutte le battaglie perdute di Pietro Forno, pm antipedofili, [All the lost battles of the anti-paedophiles Prosecutor Pietro Forno], Foglio, 1 February 2001).


� (Geronimo 2000, p. 226/227).


� (Geronimo 2000, p. 227).


� (Geronimo 2000, p. 227).


� (Geronimo 2000, p. 227-231).


� A Right well connected with State apparatuses, not a revolutionary one. 


� Di Pietro: per chiudere Tangentopoli serve la verità. Via all'inchiesta parlamentare, [Di Pietro: for closing Kickback-city truth is necessary. Start parliamentary inquiry], Corsera, IE, 27 September 1999. 


� Gianfranco Fini, Fini: riapriamo il capitolo su Gladio Rossa, [Fini: reopen the chapter on Red Gladio], Corsera, IE, 28 September 1999. 


� Le obbedienze nascoste raccontate dal “Disubbidiente” Pazienza. L’occhio di uno 007 su Di Pietro, Jimmy Carter e altre eccellenze, [The hidden obedience recounted from the “Disobedient” Pazienza. The eyes of a 007 on Di Pietro, Jimmy Carter and other Excellencies], Foglio, 30 September 1999, p. 2. 


� The UK had waited that the political forces the USA and UK had strongly promoted were in office.  


� In  the dossiers there were also names of people objects of strong KGB disliking, with attempt of defamation, as the PCI pro-Berlinguer leader Macaluso, and people simply object of unsuccessful ‘cultivation’ as the Berlusconi collaborator, and Fiat-Agnelli appreciated, Jas Gawronsky  


� M.Antonietta Calabrò, Spie del Kgb, il governo non sapeva, [Kgb spies, government did not know], Corsera, IE, 16 September 1999; M.Antonietta Calabrò, Spie russe, nessun segreto di Stato, [Russian spies, no State secret], Corsera, IE, 1 October 1999; Ernesto Galli della Loggia, La trasparenza indispensabile, [The indispensable transparency], Corsera, IE, 8 October 1999; .  


� Then Deputy-Minister to the Office of the PM.


� Ivo Caizzi, «Confermo, mai saputo del dossier Mitrokhin», [«I confirm, never known the Mitrokhin dossier»], Corsera, IE, 8 October 1999; M. A. Calabrò, Sotto torchio il capo del Sismi, [Under press the SISMI head], Corsera, IE, 8 October 1999; Stefano Folli, Si tenta di sgonfiare la vicenda. Soccorso bianco per il Professore, [One tries to let down the affair. White Help for the Professor], Corsera, IE, 8 October 1999; Massimo Gaggi, Andreatta: parlai a Prodi delle spie, [Andreatta: I spoke to Prodi of the spies], Corsera, IE, 8 October 1999. 


� Th Cossutta party, the PdCI, just split from RC entered into the D’Alema Right-Lefts government. 


� Giovanni Valentini, La scomoda eredità della guerra fredda, [The uncomfortable heritage of the cold war], Repubblica, IE, 8 October 1999. 


� D’Alema was simple PDS general Secretary when the first lists arrived to Italian government. The institutional betrayal to Italy was legal responsibility in first instance of the Defence Minister Andreatta and of the PM Prodi, both of the Catholic Left. In 1999 they were both outside government. Andreatta was the traditional Godfather of a Prodi was, in 1999, opposing the US and UK interests as EU Commission President, when the case was let to explode. Only in second instance D’Alema had responsibilities because the material arrived until March 1999. 


� Paola Di Caro, Tangentopoli, i Ds dicono no a Di Pietro, [Kickback-city, the DS say no to Di Pietro], Corsera, IE, 28 September 1999. 


� Giorgio Bocca, Insabbiata Mani Pulite, [Clean Hands hampered], Repubblica, IE, 28 September 1999. 


� (Geronimo 2000, p. 9/10).


� (Lehner 1997, p. 155/156).
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